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Protokół z  
LXXII Sesji Rady Gminy Zagrodno 

27 września 2023 r. 
 
Miejsce posiedzenia sesji: Świetlica Remizy OSP w Zagrodnie 
Godzina rozpoczęcia: 13:00 
Godzina zakończenia: 14:38 

Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski otworzył obrady i przywitał zebranych. 
Zweryfikowano kworum. Szczegóły zawarte zostały na poniższej liście obecności: 

Lp. Imię i nazwisko Obecny Historia weryfikacji kworum 

1 Tomasz Herbut TAK  27.09.2023 13:01 Obecny 

 27.09.2023 14:02 Obecny 

2 Paweł Marek Kalinowski TAK  27.09.2023 13:01 Obecny 

 27.09.2023 14:02 Obecny 

3 Paweł Keklak TAK  27.09.2023 13:01 Obecny 

 27.09.2023 14:02 Obecny 

4 Jan Kotylak TAK  27.09.2023 13:01 Obecny 

 27.09.2023 14:02 Obecny 

5 Bartosz Kunecki TAK  27.09.2023 13:01 Obecny 

 27.09.2023 14:02 Obecny 

6 Danuta Kuźniar TAK  27.09.2023 13:01 Obecny 

 27.09.2023 14:02 Obecny 

7 Walenty Luszniewski TAK  27.09.2023 13:01 Obecny 

 27.09.2023 14:02 Obecny 

8 Izabela Łakomski NIE  27.09.2023 13:01 Nieobecny 

 27.09.2023 14:02 Nieobecny 

9 Jan Łuc TAK  27.09.2023 13:01 Obecny 

 27.09.2023 14:02 Obecny 

10 Stanisław Olechowski TAK  27.09.2023 13:01 Obecny 

 27.09.2023 14:02 Obecny 

11 Halina Pawlus TAK  27.09.2023 13:01 Obecny 

 27.09.2023 14:02 Obecny 

12 Anna Senko TAK  27.09.2023 13:01 Obecny 

 27.09.2023 14:02 Obecny 

13 Ewa Sitko NIE  27.09.2023 13:01 Nieobecny 

 27.09.2023 14:02 Nieobecny 

14 Piotr Siwak TAK  27.09.2023 13:01 Obecny 

 27.09.2023 14:02 Nieobecny 

15 Franciszek Szklarz TAK  27.09.2023 13:01 Obecny 

 27.09.2023 14:02 Obecny 
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Ponadto w sesji udział wzięli: Wójt Gminy Zagrodno Karolina Bardowska, Radca Prawny Michał Pyrz, 
Sołtys Sołectwa Olszanica  – Anna Lisowska, Sołtys Sołectwa Grodziec – Danuta Michnej, Pan Bogdan 
Kamiński – mieszkaniec gminy Zagrodno. 

Planowany porządek posiedzenia 

Planowany porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Sprawozdanie Wójta Gminy Zagrodno z działalności w okresie międzysesyjnym. 
3. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, zapytania  

i wnioski radnych. 
4. Omówienie zadłużeń Gminy Zagrodno oraz wobec gminy (kredyty, pożyczki, zadłużenia 

czynszowe, podatkowe, z tytułu opłat). 
5. Podjęcie uchwał: 

 w sprawie przyjęcia „Planu Adaptacji do Zmian Klimatu Aglomeracji Jeleniogórskiej”, 

 zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie gminy Zagrodno, 

 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na 
czas oznaczony do 3 lat, 

 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na 
czas oznaczony do 3 lat, 

 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na 
czas oznaczony do 3 lat, 

 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na 
czas oznaczony do 3 lat, 

 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na 
czas oznaczony do 3 lat, 

 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na 
czas oznaczony do 3 lat, 

 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie udziału ½ w nieruchomości gruntowej położonej w 
Grodźcu, oznaczonej jako działka nr 110/1 na rzecz współwłaściciela pozostałej części, 

 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres do 29 lat w drodze przetargu 
nieruchomości gruntowych niezabudowanych stanowiących własność Gminy Zagrodno, 
położonych w Łukaszowie, 

 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obrębu Grodziec 
w gminie Zagrodno, 

 w sprawie wyboru metody ustalenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
ustalenia wysokości takiej opłaty oraz stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności na 
terenie Gminy Zagrodno, 

 w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji 
zabytków, sposobów jej rozliczania oraz sposobów kontroli w ramach środków pozyskanych 
z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków, 

 w sprawie udzielenia z budżetu Gminy Zagrodno w 2024 roku dotacji dla Parafii Rzymsko-
Katolickiej p.w. Matki Bożej Różańcowej w Okmianach, 

 w sprawie udzielenia z budżetu Gminy Zagrodno w 2024 roku dotacji dla Parafii Rzymsko-
Katolickiej p.w. Matki Bożej Częstochowskiej w miejscowości Modlikowice, 

 w sprawie udzielenia z budżetu Gminy Zagrodno w 2024 roku dotacji dla Parafii Rzymsko-
Katolickiej p.w. Najświętszego Serca Pana Jezusa w miejscowości Olszanica, 

 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w latach 2024-2025, 
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 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zagrodno, 

 w sprawie zmiany budżetu Gminy Zagrodno na 2023 rok. 
6. Przyjęcie protokołu z LXX i LXXI sesji Rady Gminy Zagrodno. 
7. Sprawy różne. 
8. Zamknięcie LXXII sesji Rady Gminy Zagrodno. 

 
Przebieg spotkania 

1. Otwarcie obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Szanowni Państwo, godzina 13. Otwieram 72 Sesję Rady Gminy Zagrodno. Bardzo serdecznie witam 
wszystkich przybyłych na dzisiejszą sesję a radnych bardzo proszę o potwierdzenie swojej obecności. 
W międzyczasie zanim sprawdzimy kworum witam Panią Wójt i Pana Mecenasa na dzisiejszej sesji.  
Stwierdzam, że na dzisiejszej sesji obecnych jest 13 radnych na stan 15, co stanowi kworum, przy 
którym Rada Gminy może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
Radni wraz z zawiadomieniem na sesję otrzymali porządek obrad. Czy są wnioski w sprawie zmiany 
porządku obrad? Jeśli nie, ma dziękuję. 
   
Odczytam teraz porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Sprawozdanie Wójta Gminy Zagrodno z działalności w okresie międzysesyjnym. 

3. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, zapytania  
i wnioski radnych. 

4. Omówienie zadłużeń Gminy Zagrodno oraz wobec gminy (kredyty, pożyczki, zadłużenia 
czynszowe, podatkowe, z tytułu opłat). 

5. Podjęcie uchwał: 

 w sprawie przyjęcia „Planu Adaptacji do Zmian Klimatu Aglomeracji Jeleniogórskiej”, 

 zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie gminy Zagrodno, 

 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na 
czas oznaczony do 3 lat, 

 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na 
czas oznaczony do 3 lat, 

 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na 
czas oznaczony do 3 lat, 

 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na 
czas oznaczony do 3 lat, 

 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na 
czas oznaczony do 3 lat, 

 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na 
czas oznaczony do 3 lat, 

 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie udziału ½ w nieruchomości gruntowej położonej w 
Grodźcu, oznaczonej jako działka nr 110/1 na rzecz współwłaściciela pozostałej części, 

 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres do 29 lat w drodze przetargu 
nieruchomości gruntowych niezabudowanych stanowiących własność Gminy Zagrodno, 
położonych w Łukaszowie, 

 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obrębu Grodziec 
w gminie Zagrodno, 
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 w sprawie wyboru metody ustalenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
ustalenia wysokości takiej opłaty oraz stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności na 
terenie Gminy Zagrodno, 

 w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji 
zabytków, sposobów jej rozliczania oraz sposobów kontroli w ramach środków pozyskanych 
z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków, 

 w sprawie udzielenia z budżetu Gminy Zagrodno w 2024 roku dotacji dla Parafii Rzymsko-
Katolickiej p.w. Matki Bożej Różańcowej w Okmianach, 

 w sprawie udzielenia z budżetu Gminy Zagrodno w 2024 roku dotacji dla Parafii Rzymsko-
Katolickiej p.w. Matki Bożej Częstochowskiej w miejscowości Modlikowice, 

 w sprawie udzielenia z budżetu Gminy Zagrodno w 2024 roku dotacji dla Parafii Rzymsko-
Katolickiej p.w. Najświętszego Serca Pana Jezusa w miejscowości Olszanica, 

 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w latach 2024-2025, 

 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zagrodno, 

 w sprawie zmiany budżetu Gminy Zagrodno na 2023 rok. 

6. Przyjęcie protokołu z LXX i LXXI sesji Rady Gminy Zagrodno. 

7. Sprawy różne. 

8. Zamknięcie LXXII sesji Rady Gminy Zagrodno. 

 

2. Sprawozdanie Wójta Gminy Zagrodno z działalności w 
okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Bardzo proszę Panią Wójt Karolinę Bardowską o złożenie sprawozdania. 
 
Wójt Karolina Bardowska: 
Panie Przewodniczący, Szanowna Rado! informacje między sesyjna z działalności Wójta Gminy 
Zagrodno za okres od 21 czerwca do 25 września bieżącego roku.  
Wydział Inwestycji i Rozwoju Gminy i stanowisko do spraw planowania przestrzennego: zakończony 
został etap wyłożenia do publicznego wglądu projektu planu zagospodarowania obrębu Zagrodno. 
Dyskusja publiczna została przeprowadzona 17 sierpnia o godzinie 13. Wnioski i uwagi można było 
składać do 13 września. Projekt planu zostanie przekazany do uchwalenia na sesji rady gminy w 
październiku. Zakończyliśmy etap wyłożenia do publicznego wglądu projektu zmiany planu 
zagospodarowania obrębu Wojciechów. Dyskusja publiczna nad przyjętymi rozwiązaniami została 
przeprowadzona 6 września. Wnioski i uwagi można było składać od dnia 25 września. Projekt zmiany 
planu zostanie przekazany do uchwalenia na sesję w październiku. Przygotowaliśmy do wyłożenia do 
publicznego wglądu projekt planu zagospodarowania obrębu Modlikowice. Wyłożenie rozpoczyna się 
od dnia 4 października do 25 października. Dyskusja publiczna odbędzie się 20 października o godzinie 
13:30. Trwa przygotowanie procedury naprawczej części miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obrębu Wojciechów i Łukaszów po wydanych przez WSA wyrokach stwierdzających 
fragmentarycznie ich nieważność. 
Jeżeli chodzi o stanowisko do spraw zamówień publicznych, to zrealizowaliśmy pozostałe 2 zadania w 
ramach dużego grantu "Cyfrowa Gmina" i tutaj z tych środków, które jeszcze zostały do wykorzystania, 
zmodernizowaliśmy wewnętrzną sieć internetową w urzędzie gminy i zakupiliśmy sprzęt komputer 
komputerowy w ilości 3 laptopów, 2 komputerów stacjonarnych. Złożyliśmy wniosek rozliczający i to 
rozliczenie zostało przyjęte. Przygotowano zestawienie i wykazy w związku z deklaracją przystąpienia 
do grupy zakupowej na dostawę energii elektrycznej. Ogłosiliśmy postępowanie o udzielenie 
zamówienia publicznego na zadanie pod nazwą "Modernizacja drogi wewnętrznej w miejscowości 
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Grodziec. W postępowaniu wpłynęły 2 oferty. I to jest Przedsiębiorstwo Robót Drogowych Kamil 
Kowalski z siedzibą w Bolesławcu na kwotę ponad 621 000,00 brutto. Oraz Przedsiębiorstwo 
Produkcyjno-Handlowe JANEX Jan Bocheński z siedzibą w Kamiennej Górze 650 000,00 brutto z 
groszami. Ceny wszystkich ofert złożonych w postępowaniu przekraczają kwotę, jaką zamawiający 
zamierzał przeznaczyć na sfinansowanie zamówienia. Wobec tego postępowanie zostało 
unieważnione. Natomiast odnośnie dalszej procedury związanej z budową tej drogi i pozyskaną 
dotacją współfinansowania z Polskiego Ładu. To Szanowna Rada jest zaznajomiona, będziemy 
postępować zgodnie z przewidzianymi terminami. Ogłosiliśmy postępowanie o udzielenie zamówienia 
publicznego w trybie przetargu nieograniczonego wartości zamówienia przekraczającej progi unijne na 
zadanie pod nazwą odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu gminy Zagrodno. 
Jeżeli chodzi o stanowisko do spraw ochrony środowiska i rolnictwa, to na wniosek firmy Proenergy 
wszczęte zostało postępowanie administracyjne, mające na celu wydanie decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach zgody na realizację przedsięwzięcia polegającego na budowie farmy fotowoltaicznej 
o mocy do 5 megawatów wraz z infrastrukturą techniczną na działkach wymienionych tutaj nie będę 
teraz czytać. Na wnioski przedsiębiorców dotyczących udzielenia zezwolenia na prowadzenie 
działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na 
terenie gminy Zagrodno, wydaliśmy stosowne zezwolenia dla Firmy Kopkar Karolina Magoń z Łaźnik, 
Usługi Asenizacyjne Eko-Mił Usługi Asenizacyjne Niedźwiedzice oraz INTER – AUTO Tadeusz i Artur 
Druzga z Michowa. I tutaj Szanowni Państwo był termin na złożenie takich deklaracji w urzędzie 
odnośnie tego, jakimi zbiornikami czy szambem czy oczyszczalnią ścieków Państwo dysponujecie i do 
tego, należało złożyć odpowiedni załącznik w postaci albo umowy z firmą, która nam te nieczystości 
odbiera bądź faktury potwierdzającej w ostatnim czasie odbiór. Jeżeli Państwo tego jeszcze nie 
zrobiliście proszę to jeszcze złożyć, bo nie wszystkie jeszcze deklaracje, deklaracje wpłynęły także, 
jeżeli ktoś przegapił ten termin po prostu proszę przyjść, złożyć my ten wniosek przyjmiemy. 
Dokonaliśmy odbioru 2 zainstalowanych nowych źródeł ciepła polegających na montażu kotła na pelet 
w miejscowości Olszanica oraz pompy ciepła w miejscowości Radziechów. Wysokość przyznanych 
dotacji łącznie wyniosła 10 000 zł. I to właśnie ta elektroniczna ewidencja zbiorników 
bezodpływowych. Ona jest u nas prowadzona, ale o tym już powiedziałam Państwu wcześniej.  
Jeżeli chodzi o stanowisko do spraw gospodarowania nieruchomościami gminy: rozstrzygnęliśmy z 
wynikiem pozytywnym pierwszy ustny przetarg nieograniczony na dzierżawę na okres 29 lat gruntów 
położonych w obrębie Łukaszów w gminie Zagrodno w powiecie złotoryjskim. To są działki oznaczone 
geodezyjnie 144 /40, 41, 32 umowę dzierżawy zawarliśmy ze spółką Passat Energy spółka z o.o.  
Z wynikiem pozytywnym również rozstrzygnęliśmy pierwszy ustny przetarg nieograniczony na 
dzierżawę na okres 10 lat fragmentu działki 30/2 położonej w obrębie Jadwisin w gminie Zagrodno, w 
powiecie złotoryjskim. o powierzchni 4 500 m² z przeznaczeniem na prowadzenie działalności 
gospodarczej. Umowę dzierżawy zawarliśmy ze spółką Przedsiębiorstwo Transportowo Budowlane 
spółka z o.o. Ogłosiliśmy pierwszy ustny przetarg nieograniczony na dzierżawę na okres 29 lat gruntów 
położonych w Łukaszowie oznaczonych geodezyjnie jako działki 144/59, 60, 61, 62 termin 
rozstrzygnięcia przetargu to 3 października. Rozstrzygnęliśmy z wynikiem negatywnym ze względu na 
brak oferentów przetargi na sprzedaż następujących nieruchomości: gruntowej wraz z budynkiem 
oświatowym po byłej szkole podstawowej w Radziechowie. Gruntowej wraz z budynkiem oświatowym 
po byłej szkole podstawowej w Olszanicy oraz budynkiem gospodarczym stanowiącymi własność 
gminy Zagrodno w Olszanicy oraz niezabudowanej stanowiącej własność gminy Zagrodno w obrębie 
Radziechów. Gmina Zagrodno po upływie terminów przewidzianych w ustawie o gospodarce 
nieruchomościami, przystąpić do ponownego ogłoszenia przetargów. Rozstrzygnięto negatywnie ze 
względu na brak ofert przetarg dotyczący zbycia nieruchomości gruntowej, oznaczonej jako działki 
144/50, 51 stanowiącej własność gminy Zagrodno w obrębie Łukaszów. Nieruchomość po podjęciu 
stosownej uchwały przez Radę Gminy zostanie przygotowana do dzierżawy. Ogłosiliśmy 4 przetarg 
ustny, nieograniczony na sprzedaż nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność gminy Zagrodno 
w obrębie Radziechów. Termin rozstrzygnięcia 17 października. 3 przetarg ustny, nieograniczony na 
sprzedaż nieruchomości lokalowych stanowiących własność gminy Zagrodno w obrębie Wojciechów. 
Termin rozstrzygnięcia 31 października bieżącego roku. Prowadzimy postępowania dotyczące 
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nielegalnego zagospodarowania nieruchomości należących do gminy Zagrodno i podejmujemy 
czynności w stosunku do nieruchomości zlokalizowanych w Grodźcu Modlikowicach oraz 
Wojciechowie, gdzie doszło do bezumownego zajęcia i prowadzenia zabiegów agrotechnicznych przez 
użytkowników w sąsiednich gruntów ornych. Wspólnie z Państwowym Gospodarstwem Wodnym 
Wody Polskie przeprowadziliśmy zapytanie ofertowe na utrzymanie rzeki Skora wyłoniono 
wykonawcę, z którym podpisana została umowa i przekazany został teren robót. W trybie awaryjnym 
naprawiliśmy kładkę dla pieszych nad rzeką Skora w Uniejowicach oraz przepusty pod drogami 
gminnymi asfaltowymi w Radziechowie. Zleciliśmy przygotowanie dokumentacji projektowej dla 
zadania polegającego na przebudowie zjazdu z drogi powiatowej w miejscowości Jadwisin. 
Zakończyliśmy prace budowlane dla zadań polegających na przebudowie dróg w miejscowości 
Radziechów na Osetnicę oraz Modlikowice na Olszanicę. Trwają tam prace porządkowe w celu 
przygotowania do odbioru. Odbiór ten nastąpi w poniedziałek. Dla zadania polegającego na 
przebudowie drogi powiatowej na ukończeniu są prace brukarskie oraz porządkowe, zamontowano już 
oświetlenie uliczne. Trwa montaż słupów oświetleniowych dla inwestycji polegającej na rozbudowie 
energooszczędnego i inteligentnego oświetlenia drogowego na terenie gminy Zagrodno. Montowane 
są ostatnie fundamenty oraz umieszczana infrastruktura podziemna. Wykonawca przekazał do Urzędu 
Gminy audyt energetyczny funkcjonującego obecnie na terenie gminy Zagrodno oświetlenia. 
Przygotowaliśmy i złożyliśmy wniosek do BGK o wymianę wszystkich opraw tych, które nam pozostały 
nie energooszczędnych na LED w ramach Programu Inwestycji Lokalnych Polski Ład -Rozświetlamy 
Polskę. Kwota tego wniosku, który złożyliśmy opiewa na kwotę około 650 000 zł. Na bieżąco są 
podpisywane umowy dotyczące umieszczenia w drogach niepublicznych infrastruktury niezwiązanej z 
potrzebami drogowymi oraz te dotyczące zajęcia pasa drogowego. Podpisaliśmy już umowę dotacyjną 
na realizację zadania Maluch+ poprzez budowę żłobka gminnego w miejscowości Zagrodno. Ogłoszono 
i rozstrzygnięto z wynikiem pozytywnym zapytanie ofertowe na opracowanie Programu Funkcjonalno-
Użytkowego. Wyłoniony wykonawca jest na etapie sporządzania dokumentacji. Tu jeszcze kilka takich 
dodatkowych informacji odnośnie dofinansowań czy pieniędzy, które do nas spływają bądź spłyną w 
najbliższym czasie. No to wiecie państwo, że pozytywnie został 
został rozstrzygnięty nasz wniosek właśnie, o który składaliśmy do Polskiego Ładu na drogę w Grodźcu 
oraz dokończenie tej inwestycji drogowej łączącej Modlikowice z Olszanicą. I na obydwa te 
zadania otrzymaliśmy taką kwotę, o jaką wnioskowaliśmy. Wczoraj o godzinie 9 zostało ogłoszone 
rozstrzygnięcie kolejnego naboru to była 2 edycja w ramach Polskiego Ładu na zabytki i tutaj cieszę się, 
bo udało się pozyskać środki dla wniosku, który pierwotnie został odrzucony. Parafia Matki Boskiej 
Nieustającej Pomocy i Chrystusa Króla na remont organów kwota około 230 000 zł. No 
i cieszę się, bo Zamek Grodziec ponownie, tym razem 140 000 zł. Czekamy na rozstrzygnięcie kolejnych 
naborów. Z tego, co mi wiadomo, ma to nastąpić w kolejnych do 2 tygodni, bo tutaj złożyliśmy wnioski 
na wodociąg w Brochocinie w formule zaprojektuj i wybuduj. Przebudowę pomieszczeń w ZUK-u, które 
mają być zaadoptowane na GOPS i Bibliotekę i na remont boisk w Olszanicy i Orlika w Zagrodnie.  
Jeżeli chodzi o Wydział Organizacyjny, Oświaty i spraw Obywatelskich, to fajna informacja, bo  
18 sierpnia bieżącego roku Ochotnicza Straż Pożarna w Olszanicy odebrała od wykonawcy Ładziński 
Produkcja Specjalistycznych Pojazdów Przemysław Ładziński Jelenia Góra. Odebrał lekki samochód 
ratowniczo-gaśniczy, który został wyłoniony w wyniku przeprowadzonego przetargu. Lekki samochód 
ratowniczo-gaśniczy Iveco Daily 70C18. Samochód został zarejestrowany oraz ubezpieczony w zakresie 
AC, OC i NW. Koszt zakupu tego pojazdu to kwota 520 000 zł, na którą złożyły się dotacje: gminy 
Zagrodno 271 000 zł, Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  
200 000 zł, Krajowy System Ratowniczo-Gaśniczy  35 000,00 i spółki Polenergia Amon oraz Talia po 
7 000 zł. Chciałam podziękować wszystkim, którzy przyczynili się do tego, że nasza jednostka została 
wyposażona w ten wspaniały samochód. Niektórzy już nawet mieli okazję się nim przejechać. Po 
pierwsze, dziękuję Radzie Gminy za to, że przychyliła się pozytywnie do tego wniosku, pomysłu. 
Dziękuję OSP Olszanica za to, że no zajęliście się tym kompleksowo, panie Pawle. Dziękuję. Mam 
nadzieję, że nie jest to pierwszy i nie ostatni samochód w naszej gminie. Mam nadzieję, że będzie nam 
służył dobrze, ale jak najrzadziej. Zgodnie z rocznym wykazem planowanych ćwiczeń obronnych w 
województwie dolnośląskim, w dniu 25 września został przeprowadzony wojewódzki trening stałych 
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dyżurów, w którym uczestniczył Stały Dyżur Wójta Gminy Zagrodno. 17 sierpnia oraz  
21 września gmina Zagrodno uczestniczyła w wojewódzkim treningu powszechnego ostrzegania  
o uderzeniach z powietrza. Dziękuję bardzo to tyle. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Dziękuję bardzo, bardzo proszę otwieram dyskusję. Czy są jakieś uwagi, pytania do tej informacji? 
Na razie nie widać to ja sobie pozwolę zapytać. Pani Wójt, ja mam jedno jedyne pytanie, czy może Pani 
powiedzieć na dzień dzisiejszy, ile już jest hektarów wydzierżawionych na tym lotnisku w Łukaszowie. 
Bo tam było do tej pory chyba coś 50 ha 60 ary.  
 
Wójt Karolina Bardowska: 
Jeżeli mówimy o fotowoltaice, to będzie około, ale mówię około 55 ha. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Bardzo proszę, czy ktoś z Państwa ma jakieś uwagi? Jeżeli nie ma, to dziękuję bardzo. Uważam, że 
informacja została przyjęta. 
 
 

3. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych oraz odpowiedzi 
na interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Bardzo proszę radnych o składanie interpelacji i zapytań.  
 

Radna Danuta Kuźniar: 
Dziękuję Panie Przewodniczący. Pani Wójt, Wysoka Rado! Mówi się dużo o oświetleniu 
energooszczędnym, chociaż w  Modlikowicach są troszeczkę niezadowoleni ludzie. I ja bym bardzo 
prosiła o rozszerzenie oświetlenia. Chodzi o drogę numer 22612 D od numeru 1 do numeru 6 jest to 
droga powiatowa. No nie wiem, ale to jest ciemno, całkiem ciemno ludzie w nocy o 2, 3 idą do pracy, 
no tą są naprawdę egipskie ciemności tak mówiąc. Na drodze gminnej 375/2 to jest posesja 8, 8a to 
też jest nasza droga i też jest bardzo ciemno. No nie wiem co mówić na temat bloku numer 9. Tam 
bardzo mają pretensje. Ludzie mówią, że ja sobie zrobiłam, postawiłam lampy. Ja z projektantem no 
nigdy nie widziałam się, nie konsultowaliśmy z projektantem, gdzie mają te lampy energooszczędne 
powstać i na dzień dzisiejszy mają pretensje. Że im ciemno, że naprawdę mają ciemno. Ja sobie lampy 
postawiłam. No nie postawiłam sobie lamp, nigdy nie walczyłam o lampy. Pan projektant 
zaprojektował tak, jak zaprojektował, chwała mu za to, no ale, ale mamy drogę również nie 
oświetlenie na drodze gminnej numer 294 tam jest do jak do agroturystyki. Tam ani jednej lampy nie 
ma. Może w ramach ściągania tych tauronoskich lamp może gdzieś się da postawić, albo jaką powiesić 
lampę czy hybrydowe. Bo mówią mieszkańcy koło AGROTAK-u, tak mówią my się w ogóle nienliczymy, 
no trochę przykro to jest. Chociaż naprawdę się dba. Myśli się o nich. Ale bardzo bym prosiła. Może 
jakieś w ramach tych z ściągania tych lamp z tauronoskich, bo będą zabierane przy 13a zostanie 
zabrana lampa to dać ją do 8, 8a na słup postawić tak może da radę tak jakoś żeby im tą rozświetlić 
drogę. 2 proszę o udrożnienie przepustu i rowu pod drogą gminną działka numer 294 to jest koło 
posesji numer 23 w Modlikowicach. I też mi chodzi o działkę 128/2 tą należącą do Powiatowego 
Zarządu Dróg, jest to plac przy kościele. Czy jest to możliwość, żeby ten plac został z powiatu 
przekazany na rzecz gminy? Tam są na dzień dzisiejszy, to parkują mieszkańcy do kościoła wiadomo 
jako parking, jak są jakieś uroczystości takie jak Mikołaj przyjeżdżający. Zawsze spotykamy się na tym 
placu. Mieszkańcy w ramach funduszu sołeckiego mogliby kostkę tam położyć, bo to by było nasze. A 
na dzień dzisiejszy powiat tam nic nie robi, tylko czasami trawę. Czy jest taka możliwość 
abyśmy to przejęli? No i 3 melioracja Zimnika. Tam bobry wszystko, co może jakie zwierzęta żyją tam 
się znajdują właśnie. Chaszcze urosły po pas. Ja, bym prosiła, może zrobiliby coś, jakąś meliorację 
Zimnika w Modlikowicach. Dziękuję bardzo.  
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Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Państwo Radni! Jeśli nie ma, to ja sobie pozwolę złożyć takie zapytanie. 
Pani Wójt chodzi o drogę wojewódzką 328, drogę powiatową, czyli tu o to skrzyżowanie w 
Brochocinie. Tam już są trzy urwiska. Było kiedyś jedno, z komisją, byliśmy tam. Jedno było już te 
palety powpadały tam, na bieżąco palety się składa taśmami się owija i już ją są 3 zapadliska.  No 
Wojewódzki zarząd zamknął jeden pas drogi i no to stoi no nie wiadomo a teraz wiadomo, że to będzie 
kampania buraczana i będą jeździć ciężarówki z dużym ładunkiem, żeby nie doszło czasami do tego, że 
kiedyś pięknego dnia jakaś tam ciężarówka zerwie się pod nią wszystko. Nie wiem czy to jest wody 
polskie, czy to powiatu, czy to teren gminny czy no nie mam pojęcia no jakoś to. Tak jak to mówi każdy 
to obojętnie koło tego przychodzi. Nie wiem konkretnie jakieś spotkanie z tymi przedstawicielami 
według mapy, czy czego uzgodnić, czyje to jest i no i tym się czas najwyższy zająć, bo to może dojść 
naprawdę do tragedii. I druga rzecz no nie wiem, bo to mówią sprawa prywatna, ale mimo wszystko 
budynek po byłej rzeźni czy tam nie rzeźni w Brochocinie naprzeciwko szkoły podstawowej w 
Brochocinie. Tak patrząc po tych budynkach to jest chyba 29 numer budynku. Po prostu ten budynek 
bez nadzoru bez niczego pozostawiony i został jak to się mówi, zdewastowany, rozebrany i reszta tych, 
tej konstrukcji, tej więźby dachowej, tych rynien, wszystkiego wisi nad drogą. No i tam no niestety jest 
ten park czy tam plac zabaw dla dzieci no chodzą tam rodzice z dziećmi ze wszystkim no żeby czasami 
kiedyś nie wpadło komuś na głowę czy coś. Ja zgłaszałem mówię od razu zgłaszałem na policję ten 
temat i tam policja się zajmowała no i to jest obowiązek właściciela. No ja, no nie będę szukał 
właściciela kto tam jest, wiem, że to imię pana Wieśka, ale ani nazwiska, ani niczego nie wiem. On 
gdzieś tutaj ponoć Zagrodnie teraz mieszka, a budynek no powiem Państwu rozebrany został cała 
więźba dachowa blachy pościągane tylko teraz jak to mówi te mury sterczą wiszą, żeby to tym się ktoś 
naprawdę zajął. Czy Inspektor Powiatowy Inspektor Nadzoru, Czy ktoś, żeby tą sprawę pchnąć do 
przodu. Jeżeli jeszcze komuś z Państwa Radnych? Tak nie ma, no to jak nie ma, to dziękuję. Zamykam 
ten punkt porządku obrad. 
 
 

4. Omówienie zadłużeń Gminy Zagrodno oraz wobec gminy 
(kredyty, pożyczki, zadłużenia czynszowe, podatkowe, z 
tytułu opłat). 

 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Informacja ta była obszernie przedstawiona przez Panią Skarbnik na posiedzeniu Komisji Budżetowej 
Komisji Budżetu, Infrastruktury Gminy, Planowania w dniu 22 września 2023. 
Bardzo proszę, otwieram dyskusję. Czy są jakieś pytania, uwagi do tej informacji? 
Jeżeli nie ma, dziękuję bardzo. Uważam informację za przyjętą. 
 
 

5. Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie przyjęcia „Planu Adaptacji do Zmian Klimatu Aglomeracji 
Jeleniogórskiej” 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Adaptacji do Zmian Klimatu Aglomeracji 
Jeleniogórskiej”. 
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Informuję, że Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki odpadami, Gospodarowanie 
mieniem gminnym pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały na posiedzeniu w dniu  
22 września 2023. 
Bardzo proszę, otwieram dyskusję czy są jakieś uwagi, zapytania do tego projektu uchwały? 
Jeśli nie ma, dziękuję, zamykam dyskusję. Przystępujemy do głosowania. 
Stwierdzam na sali obrad 13 radnych poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie „Planu 
Adaptacji do Zmian Klimatu Aglomeracji Jeleniogórskiej”. 
Bardzo proszę o oddanie głosu, jest „za”, kto jest „przeciw” lub kto „się wstrzymał”. 
 
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: w sprawie przyjęcia „Planu Adaptacji do Zmian Klimatu Aglomeracji 
Jeleniogórskiej” 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 27.09.2023 13:30 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Świetlica Remizy OSP w Zagrodnie 

 
Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

 
Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Walenty Luszniewski Za 27.09.2023 13:30 

2 Izabela Łakomski Nieobecny ------------ 

3 Paweł Marek Kalinowski Za 27.09.2023 13:30 

4 Tomasz Herbut Za 27.09.2023 13:30 

5 Paweł Keklak Za 27.09.2023 13:30 

6 Jan Kotylak Za 27.09.2023 13:30 

7 Bartosz Kunecki Za 27.09.2023 13:30 

8 Danuta Kuźniar Za 27.09.2023 13:30 

9 Jan Łuc Za 27.09.2023 13:30 

10 Stanisław Olechowski Za 27.09.2023 13:30 

11 Halina Pawlus Za 27.09.2023 13:30 

12 Anna Senko Za 27.09.2023 13:30 

13 Ewa Sitko Nieobecny ------------ 

14 Piotr Siwak Za 27.09.2023 13:30 
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15 Franciszek Szklarz Za 27.09.2023 13:30 

 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosów „za”. 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Uchwała Nr LXXII.427.2023 Rady Gminy Zagrodno z dnia 27 września 2023 r. w sprawie przyjęcia 
„Planu Adaptacji do Zmian Klimatu Aglomeracji Jeleniogórskiej” 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie gminy Zagrodno 

 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Radni otrzymali projekt uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie gminy Zagrodno. 
Informuję, że Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki odpadami, Gospodarowanie 
mieniem gminnym pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały na posiedzeniu w dniu  
22 września 2023 roku. 
Otwieram dyskusję. Czy są jakieś uwagi, zapytania do tego projektu? Bardzo proszę Pan Radny Tomasz 
Herbut. 
 
Radny Tomasz Herbut: 
Pani Wójt, Wysoka Rado, Panie Przewodniczący! Tylko, żeby się upewnić. W uchwale zmieniającą tą 
uchwałę odnośnie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie naszej gminy w 
pkt 15 należy to rozumieć, że ci ludzie, którzy mają oczyszczalnie biologiczne i mają instrukcję 
nazwijmy to obsługi lub dokumentację techniczno- ruchową, w której, w której określa się ten termin 
usuwania tych nieczystości, na przykład na 24 miesiące, to nie muszą co roku wywozić, czyli co 12 
miesięcy, tak jak tu napisane. Tylko tak, jakby zgodnie z instrukcją, czyli co 24 miesiące na przykład 
tak. Jeżeli ma.  
 
Wójt Karolina Bardowska: 
To zależy kto co ma. 
 
Radny Tomasz Herbut: 
Ok. Ale mi chodzi tylko o oczyszczalnie, bo niby tak jest napisane. Ja nie byłem na komisji, więc nie 
wiem jak dyskusja tam przebiegała tej rolnictwa, bo nie jestem, ale chciałem tylko doprecyzować żeby 
się upewnić na 100%. Rozumiem, że jest zgodnie z instrukcją, którą producent szamba określił.  
 
Wójt Karolina Bardowska: 
Różnie ludzie mają. Różne szamba, różne mają zbiorniki. 
 
Radny Tomasz Herbut: 
Czyli my nie narzucamy, aczkolwiek zamykamy się tym, że jak ktoś tam nie ma, no to ten rok musi być. 
Dobrze, dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Dziękuję bardzo. Więcej nie widzę, czyli zamykam dyskusję. Przystępujemy do głosowania. Stwierdzam 
na sali obrad obecnych 13 radnych poddaję pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Zagrodno.  
Bardzo proszę o oddanie głosu, jest „za”, kto jest „przeciw” lub kto „się wstrzymał”. 
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Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie gminy Zagrodno, 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 27.09.2023 13:32 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Świetlica Remizy OSP w Zagrodnie 

 
Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

 
Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Walenty Luszniewski Za 27.09.2023 13:33 

2 Izabela Łakomski Nieobecny ------------ 

3 Paweł Marek Kalinowski Za 27.09.2023 13:33 

4 Tomasz Herbut Za 27.09.2023 13:32 

5 Paweł Keklak Za 27.09.2023 13:32 

6 Jan Kotylak Za 27.09.2023 13:32 

7 Bartosz Kunecki Za 27.09.2023 13:32 

8 Danuta Kuźniar Za 27.09.2023 13:33 

9 Jan Łuc Za 27.09.2023 13:32 

10 Stanisław Olechowski Za 27.09.2023 13:32 

11 Halina Pawlus Za 27.09.2023 13:32 

12 Anna Senko Za 27.09.2023 13:33 

13 Ewa Sitko Nieobecny ------------ 

14 Piotr Siwak Za 27.09.2023 13:32 

15 Franciszek Szklarz Za 27.09.2023 13:33 

 

Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosów „za”. 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Uchwała Nr LXXII.428.2023 Rady Gminy Zagrodno z dnia 27 września 2023 r. zmieniająca uchwałę w 
sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Zagrodno  
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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3. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po 
umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat 

Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Informuję, że Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki odpadami, Gospodarowanie 
mieniem gminnym pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały na posiedzeniu w dniu  
22 września 2023. Uchwała dotyczy działki numer 44/2 obręb Brochocin.  
Bardzo proszę, otwieram dyskusję. Czy są jakieś uwagi do tego projektu? Jeśli nie ma, dziękuję, 
dziękuję zamykam dyskusję. Przystępujemy do głosowania. Stwierdzam na sali obrad 13 radnych 
poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia, wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy dzierżawy po upływie zawartej na czas oznaczonego lat 3.  
Bardzo proszę o oddanie głosu, kto jest za, kto jest przeciw lub kto się wstrzymał. 
 
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po 
umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 27.09.2023 13:34 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Świetlica Remizy OSP w Zagrodnie 

 
Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

 
Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Walenty Luszniewski Za 27.09.2023 13:34 

2 Izabela Łakomski Nieobecny ------------ 

3 Paweł Marek Kalinowski Za 27.09.2023 13:34 

4 Tomasz Herbut Za 27.09.2023 13:34 

5 Paweł Keklak Za 27.09.2023 13:34 

6 Jan Kotylak Za 27.09.2023 13:34 

7 Bartosz Kunecki Za 27.09.2023 13:34 

8 Danuta Kuźniar Za 27.09.2023 13:34 

9 Jan Łuc Za 27.09.2023 13:34 

10 Stanisław Olechowski Za 27.09.2023 13:34 

11 Halina Pawlus Za 27.09.2023 13:34 
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12 Anna Senko Za 27.09.2023 13:34 

13 Ewa Sitko Nieobecny ------------ 

14 Piotr Siwak Za 27.09.2023 13:34 

15 Franciszek Szklarz Za 27.09.2023 13:34 

 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosów „za”. 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Uchwała Nr LXXII.429.2023 Rady Gminy Zagrodno z dnia 27 września 2023 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat 
 -------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

4) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po 
umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Informuję, że Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki odpadami, Gospodarowanie 
mieniem gminnym pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały na posiedzeniu w dniu  
22 września 2023. Uchwała dotyczy działki numer 91/1 obręb Brochocin. 
Bardzo proszę. Otwieram dyskusję. Czy są jakieś uwagi zapytania do projektu uchwały? Jeśli nie ma, 
dziękuję, zamykam dyskusję, przystępujemy do głosowania. Stwierdzam na sali obrad obecność 13 
radnych. Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy dzierżawy po upływie zawartej na czas oznaczony do lat 3.  
Bardzo proszę o oddanie głosu, kto jest za, kto jest przeciw lub kto się wstrzymał. 
 
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po 
umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 27.09.2023 13:35 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Świetlica Remizy OSP w Zagrodnie 

 
Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

 
Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Walenty Luszniewski Za 27.09.2023 13:36 

2 Izabela Łakomski Nieobecny ------------ 

3 Paweł Marek Kalinowski Za 27.09.2023 13:36 
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4 Tomasz Herbut Za 27.09.2023 13:36 

5 Paweł Keklak Za 27.09.2023 13:35 

6 Jan Kotylak Za 27.09.2023 13:35 

7 Bartosz Kunecki Za 27.09.2023 13:35 

8 Danuta Kuźniar Za 27.09.2023 13:36 

9 Jan Łuc Za 27.09.2023 13:36 

10 Stanisław Olechowski Za 27.09.2023 13:36 

11 Halina Pawlus Za 27.09.2023 13:36 

12 Anna Senko Za 27.09.2023 13:36 

13 Ewa Sitko Nieobecny ------------ 

14 Piotr Siwak Za 27.09.2023 13:35 

15 Franciszek Szklarz Za 27.09.2023 13:36 

 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosów „za”. 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Uchwała Nr LXXII.430.2023 Rady Gminy Zagrodno z dnia 27 września 2023 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat 
 -------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

5) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po 
umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat 

 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Informuję, że Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki odpadami, Gospodarowanie 
mieniem gminnym pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały na posiedzeniu w dniu  
22 września 2023 roku. Uchwała dotyczy działki numer 333/2 obręb Radziechów.  
Bardzo proszę. Otwieram dyskusję. Czy są pytania do projektu uchwały? Jeśli nie ma zamykam 
dyskusję. Przystępujemy do głosowania. Stwierdzam na sali obrad 13 radnych, poddaję pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po 
upływie zawartej na czas oznaczony do 3 lat. Bardzo proszę o oddanie głosu, kto jest za, kto jest 
przeciw lub kto się wstrzymał. 
 
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po 
umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 27.09.2023 13:37 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Świetlica Remizy OSP w Zagrodnie 

 
Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 
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Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

 
Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Walenty Luszniewski Za 27.09.2023 13:37 

2 Izabela Łakomski Nieobecny ------------ 

3 Paweł Marek Kalinowski Za 27.09.2023 13:37 

4 Tomasz Herbut Za 27.09.2023 13:37 

5 Paweł Keklak Za 27.09.2023 13:37 

6 Jan Kotylak Za 27.09.2023 13:37 

7 Bartosz Kunecki Za 27.09.2023 13:37 

8 Danuta Kuźniar Za 27.09.2023 13:37 

9 Jan Łuc Za 27.09.2023 13:37 

10 Stanisław Olechowski Za 27.09.2023 13:37 

11 Halina Pawlus Za 27.09.2023 13:37 

12 Anna Senko Za 27.09.2023 13:37 

13 Ewa Sitko Nieobecny ------------ 

14 Piotr Siwak Za 27.09.2023 13:37 

15 Franciszek Szklarz Za 27.09.2023 13:37 

 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosów „za”. 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Uchwała Nr LXXII.431.2023 Rady Gminy Zagrodno z dnia 27 września 2023 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat 
 -------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

6) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po 
umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat 

 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po 
upływie zawartej na czas oznaczony do 3 lat.  
Informuję, że Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki odpadami, Gospodarowanie 
mieniem gminnym pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały na posiedzeniu w dniu 22 września 



16 
 

2023 roku. Uchwała dotyczy działki 206 obręb Grodziec.  
Bardzo proszę, otwieram dyskusję, czy są jakieś uwagi zapytania do tego projektu uchwały? Jeśli nie 
ma, dziękuję, zamykam dyskusję. Przystępujemy do głosowania. Stwierdzam na sali obrad 13 radnych 
poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy po upływie zawartej na oznaczony do 3 lat.  
Bardzo proszę o oddanie głosu, kto jest za, kto jest przeciw lub kto się wstrzymał. 
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po 
umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat, 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 27.09.2023 13:39 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Świetlica Remizy OSP w Zagrodnie 

 
Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

 
Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Walenty Luszniewski Za 27.09.2023 13:39 

2 Izabela Łakomski Nieobecny ------------ 

3 Paweł Marek Kalinowski Za 27.09.2023 13:39 

4 Tomasz Herbut Za 27.09.2023 13:39 

5 Paweł Keklak Za 27.09.2023 13:39 

6 Jan Kotylak Za 27.09.2023 13:39 

7 Bartosz Kunecki Za 27.09.2023 13:39 

8 Danuta Kuźniar Za 27.09.2023 13:39 

9 Jan Łuc Za 27.09.2023 13:39 

10 Stanisław Olechowski Za 27.09.2023 13:39 

11 Halina Pawlus Za 27.09.2023 13:39 

12 Anna Senko Za 27.09.2023 13:39 

13 Ewa Sitko Nieobecny ------------ 

14 Piotr Siwak Za 27.09.2023 13:39 

15 Franciszek Szklarz Za 27.09.2023 13:39 
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Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Uchwała Nr LXXII.432.2023 Rady Gminy Zagrodno z dnia 27 września 2023 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat 
 -------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

7. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po 
umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat 

 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po 
upływie zawartej na czas oznaczony do 3 lat.  
Informuję, że Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki odpadami, Gospodarowanie 
mieniem gminnym pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały, po zmianach na posiedzeniu w dniu 
22 września 2023. Uchwała dotyczy fragmentu działki numer 300 obręb Uniejowice.  
Bardzo proszę otwieram dyskusję czy są jakieś uwagi, zapytania do projektu uchwały? 
Nie wiem, czy Państwo pamiętacie tam chodziło o część tej działki zalesionej czy tam no nie wiem 
także pan inspektor jak tu mówił, dostał zielone światło, żeby się tym tematem zająć do końca już. 
Czy ktoś z Państwa ma jakieś uwagi? Nie ma. Dziękuję. Zamykam dyskusję, przystępujemy do 
głosowania. Stwierdzam na sali obrad obecność 13 radnych. Poddaję pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po upływie zawartej na czas 
oznaczony do lat 3. 
Bardzo proszę o oddanie głosu, kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał. 
 
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po 
umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat, 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 27.09.2023 13:40 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Świetlica Remizy OSP w Zagrodnie 

 
Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

 
Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Walenty Luszniewski Za 27.09.2023 13:41 

2 Izabela Łakomski Nieobecny ------------ 

3 Paweł Marek Kalinowski Za 27.09.2023 13:41 

4 Tomasz Herbut Za 27.09.2023 13:41 
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5 Paweł Keklak Za 27.09.2023 13:40 

6 Jan Kotylak Za 27.09.2023 13:41 

7 Bartosz Kunecki Za 27.09.2023 13:40 

8 Danuta Kuźniar Za 27.09.2023 13:40 

9 Jan Łuc Za 27.09.2023 13:40 

10 Stanisław Olechowski Za 27.09.2023 13:41 

11 Halina Pawlus Za 27.09.2023 13:41 

12 Anna Senko Za 27.09.2023 13:41 

13 Ewa Sitko Nieobecny ------------ 

14 Piotr Siwak Za 27.09.2023 13:41 

15 Franciszek Szklarz Za 27.09.2023 13:41 

 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosów „za”. 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Uchwała Nr LXXII.433.2023 Rady Gminy Zagrodno z dnia 27 września 2023 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat 
 -------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

8) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po 
umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat, 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po 
upływie zawartej na czas oznaczony do lat 3. Informuję, że Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 
Gospodarki odpadami, Gospodarowanie mieniem gminnym pozytywnie zaopiniowała projekt tej 
uchwały na posiedzeniu w dniu 22 września 2023. Uchwała dotyczy działki numer 196/2 obręb 
Grodziec. 
Bardzo proszę. Otwieram dyskusję. Czy są jakieś uwagi, zapytania do tego projektu? 
Jeśli nie ma, dziękuję, zamykam dyskusję, przystępujemy do głosowania. Stwierdzam na sali obrad 
obecność 13 radnych, poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat.  
Bardzo proszę o oddanie głosu, kto jest za, kto jest przeciw lub kto się wstrzymał. 
 
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po 
umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat, 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 27.09.2023 13:42 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Świetlica Remizy OSP w Zagrodnie 

 

 



19 
 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

 
Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Walenty Luszniewski Za 27.09.2023 13:43 

2 Izabela Łakomski Nieobecny ------------ 

3 Paweł Marek Kalinowski Za 27.09.2023 13:43 

4 Tomasz Herbut Za 27.09.2023 13:42 

5 Paweł Keklak Za 27.09.2023 13:42 

6 Jan Kotylak Za 27.09.2023 13:42 

7 Bartosz Kunecki Za 27.09.2023 13:42 

8 Danuta Kuźniar Za 27.09.2023 13:42 

9 Jan Łuc Za 27.09.2023 13:42 

10 Stanisław Olechowski Za 27.09.2023 13:42 

11 Halina Pawlus Za 27.09.2023 13:42 

12 Anna Senko Za 27.09.2023 13:42 

13 Ewa Sitko Nieobecny ------------ 

14 Piotr Siwak Za 27.09.2023 13:42 

15 Franciszek Szklarz Za 27.09.2023 13:42 

 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosów „za”. 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Uchwała Nr LXXII.434.2023 Rady Gminy Zagrodno z dnia 27 września 2023 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat 
 -------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

9) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie udziału ½ w nieruchomości gruntowej 
położonej w Grodźcu, oznaczonej jako działka nr 110/1 na rzecz 
współwłaściciela pozostałej części 
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Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie udziału w 1/2 w nieruchomości 
gruntowej położonej w Grodźcu, oznaczonej jako działka numer 110/1 na rzecz współwłaściciela 
pozostałej części. 
Informuję, że Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki odpadami, Gospodarowanie 
mieniem gminnym pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały na posiedzeniu w dniu  
22 września 2023. Mimo wszystko bardzo proszę, otwieram dyskusję czy są jakieś pytania, uwagi do 
projektu uchwały? Jeśli nie ma, dziękuję, zamykam dyskusję, przystępujemy do głosowania. 
Stwierdzam na sali obrad obecność 13 radnych, poddaje pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zbycie udziałów w 1/2 nieruchomości gruntowej położonej w Grodźcu, oznaczonej 
jako działka numer 110/1 na rzecz współwłaściciela pozostałej części.  
Bardzo proszę o oddanie głosu, kto jest za kto jest przeciw lub kto się wstrzymał. 
 
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: w sprawie wyrażenia zgody na zbycie udziału ½ w nieruchomości gruntowej 
położonej w Grodźcu, oznaczonej jako działka nr 110/1 na rzecz współwłaściciela pozostałej części, 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 27.09.2023 13:44 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Świetlica Remizy OSP w Zagrodnie 

 
Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

 
Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Walenty Luszniewski Za 27.09.2023 13:44 

2 Izabela Łakomski Nieobecny ------------ 

3 Paweł Marek Kalinowski Za 27.09.2023 13:44 

4 Tomasz Herbut Za 27.09.2023 13:44 

5 Paweł Keklak Za 27.09.2023 13:44 

6 Jan Kotylak Za 27.09.2023 13:44 

7 Bartosz Kunecki Za 27.09.2023 13:44 

8 Danuta Kuźniar Za 27.09.2023 13:44 

9 Jan Łuc Za 27.09.2023 13:44 

10 Stanisław Olechowski Za 27.09.2023 13:44 

11 Halina Pawlus Za 27.09.2023 13:44 
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12 Anna Senko Za 27.09.2023 13:44 

13 Ewa Sitko Nieobecny ------------ 

14 Piotr Siwak Za 27.09.2023 13:44 

15 Franciszek Szklarz Za 27.09.2023 13:44 

 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosów „za”. 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Uchwała Nr LXXII.435.2023 Rady Gminy Zagrodno z dnia 27 września 2023 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na zbycie udziału ½ w nieruchomości gruntowej położonej w Grodźcu, oznaczonej jako działka 
nr 110/1 na rzecz współwłaściciela pozostałej części  
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

10) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres do 29 lat w 
drodze przetargu nieruchomości gruntowych niezabudowanych stanowiących 
własność Gminy Zagrodno, położonych w Łukaszowie, 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres do 29 
lat w drodze przetargu nieruchomości gruntowych niezabudowanych, stanowiących własność gminy 
Zagrodno położonych Łukaszowie. 
Informuję, że Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki odpadami, Gospodarowanie 
mieniem gminnym pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały na posiedzeniu w dniu  
22 września 2023 roku. Bardzo proszę, otwieram dyskusję. Czy są jakieś pytania, uwagi do projektu 
uchwały? Nie ma, nie widzę, dziękuję. Zamykam dyskusję, przystępujemy do głosowania. Stwierdzam 
na sali obrad obecność 13 radnych, poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na oddanie w dzierżawę na okres do 29 lat w drodze przetargu nieruchomości gruntowych 
niezabudowanych, stanowiących własność gminy Zagrodno położonej w miejscowości Łukaszów. 
Bardzo proszę o oddanie głosu, kto jest za, kto jest przeciw lub kto się wstrzymał. 
 
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres do 29 lat w 
drodze przetargu nieruchomości gruntowych niezabudowanych stanowiących własność Gminy 
Zagrodno, położonych w Łukaszowie, 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 27.09.2023 13:45 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Świetlica Remizy OSP w Zagrodnie 

 
Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 
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Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Walenty Luszniewski Za 27.09.2023 13:46 

2 Izabela Łakomski Nieobecny ------------ 

3 Paweł Marek Kalinowski Za 27.09.2023 13:46 

4 Tomasz Herbut Za 27.09.2023 13:45 

5 Paweł Keklak Za 27.09.2023 13:45 

6 Jan Kotylak Za 27.09.2023 13:45 

7 Bartosz Kunecki Za 27.09.2023 13:45 

8 Danuta Kuźniar Za 27.09.2023 13:45 

9 Jan Łuc Za 27.09.2023 13:45 

10 Stanisław Olechowski Za 27.09.2023 13:45 

11 Halina Pawlus Za 27.09.2023 13:45 

12 Anna Senko Za 27.09.2023 13:46 

13 Ewa Sitko Nieobecny ------------ 

14 Piotr Siwak Za 27.09.2023 13:45 

15 Franciszek Szklarz Za 27.09.2023 13:45 

 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosów „za”. 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Uchwała Nr LXXII.436.2023 Rady Gminy Zagrodno z dnia 27 września 2023 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na oddanie w dzierżawę na okres do 29 lat w drodze przetargu nieruchomości gruntowych 
niezabudowanych stanowiących własność Gminy Zagrodno, położonych w Łukaszowie  
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

11) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obrębu Grodziec w gminie Zagrodno, 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego Planu zagospodarowania 
przestrzennego obręb Grodziec w gminie Zagrodno. Informuję, że Komisja Budżetu, Finansów, 
Infrastruktury Gminy, Planowania pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały na posiedzeniu w dniu 
22 września 2023 roku. 
Mimo wszystko bardzo proszę, otwieram dyskusję czy są pytania do pytania, uwagi do tego projektu 
uchwały? 
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Jeśli nie ma, dziękuję, nie widzę. Zamykam dyskusję, przystępujemy do głosowania. Stwierdzam na sali 
obrad obecność 13 radnych. Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obręb Grodziec w gminie Zagrodno.  
Bardzo proszę o oddanie głosu, kto jest za, kto jest przeciw lub kto się wstrzymał. 
 
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obrębu Grodziec w gminie Zagrodno, 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 27.09.2023 13:47 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Świetlica Remizy OSP w Zagrodnie 

 
Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

 
Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Walenty Luszniewski Za 27.09.2023 13:47 

2 Izabela Łakomski Nieobecny ------------ 

3 Paweł Marek Kalinowski Za 27.09.2023 13:47 

4 Tomasz Herbut Za 27.09.2023 13:47 

5 Paweł Keklak Za 27.09.2023 13:47 

6 Jan Kotylak Za 27.09.2023 13:47 

7 Bartosz Kunecki Za 27.09.2023 13:47 

8 Danuta Kuźniar Za 27.09.2023 13:47 

9 Jan Łuc Za 27.09.2023 13:47 

10 Stanisław Olechowski Za 27.09.2023 13:47 

11 Halina Pawlus Za 27.09.2023 13:47 

12 Anna Senko Za 27.09.2023 13:47 

13 Ewa Sitko Nieobecny ------------ 

14 Piotr Siwak Za 27.09.2023 13:47 

15 Franciszek Szklarz Za 27.09.2023 13:47 
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Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosów „za”. 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Uchwała Nr LXXII.437.2023 Rady Gminy Zagrodno z dnia 27 września 2023 r. w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obrębu Grodziec w gminie Zagrodno  
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

12) w sprawie wyboru metody ustalenia opłat za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, ustalenia wysokości takiej opłaty oraz stawki opłaty za 
pojemnik o określonej pojemności na terenie Gminy Zagrodno, 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnym, ustalania wysokości takiej opłaty oraz stawki opłat za pojemniki o określonej 
pojemności na terenie gminy Zagrodno. 
Informuję, że Komisja Budżetu, Finansów, Infrastruktury Gminy, Planowania pozytywnie zaopiniowała 
projekt tej uchwały na posiedzeniu w dniu 22 września 2023 roku. 
Bardzo proszę, otwieram dyskusję, czy są pytania do projektu tej uchwały.  
Bardzo proszę Pan Radny Tomasz Herbut.  
 
Radny Tomasz Herbut: 
Dziękuję bardzo. Pani Wójt, Wysoka Rado, Panie Przewodniczący. Odbyła się dyskusja na ten temat w 
sprawie nowych jakby kwot opłat za gospodarowanie odpadami i powiem szczerze nie padły tam 
żadne informacje, na podstawie których można by ustalić rzetelnie wysokość tych opłat. Były 
zadawane, przynajmniej w moim przynajmniej w mojej ocenie, więc tak naprawdę nie wiemy, czy to 
będzie za dużo, czy to będzie za mało. A na kanwie wcześniejszego ustalania opłat lat temu ileś no ja 
bym chciał, żeby to było bardzo rzetelnie wyliczone i żebyśmy wiedzieli, że płacimy z przekonaniem za 
te odpady, które oddajemy. W związku z powyższym, no nie będę mógł głosować na tak, za tym, jeżeli 
chodzi o tą uchwałę. Ponieważ na a dzień dzisiejszy nie wiemy, czy to będzie za dużo, czy to będzie za 
mało. Dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Pan Radny Paweł Kalinowski.  
 
Radny Paweł Kalinowski: 
Pani Wójt, Panie, Panowie Radni. A to niełatwy temat, który radny Herbut poruszył? Ja chciałem prosić 
w zasadzie Pana Przewodniczącego Komisji Budżetowej o przedstawienie tych takich podstawowych 
informacji, które żeśmy przerabiali przez prawie 5 godzin, bo tak naprawdę powtarzało się to przez 
wszystkie komisje i istota różnicy między poprzednią podwyżką, która nas tak poróżniła ostatecznie 
okazało się, że ja akurat byłem w błędzie i to co to co radni wyliczyli sami okazało się wystarczające. 
Tym razem takiej dyskusji nie było, bo właśnie tutaj prosiłbym Pana Przewodniczącego o streszczenie 
tej naszej, tego naszego posiedzenia. Dziękuję.  
 
Radny Franciszek Szklarz: 
Ja chciałem tylko dodać, co Pan Przewodniczący Olechowski to już jest skarbnikiem u nas, że 
on będzie referował ten cały temat? Dlaczego musimy taką a nie inną.  
 
Radny Paweł Kalinowski: 
Gdyby Pan został do końca to być może miałby Pan możliwości.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Panowie Radni.  
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Radny Paweł Kalinowski: 
Ja chwileczkę Panie Przewodniczący ja się zgłosiłem, ja się zgłosiłem do głosu poczekałem na swój 
głos i trochę niezręcznie, że kolega tak jakoś mnie personalnie atakuje. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Panowie Radni. Panowie Radni. Proszę o spokój…. Jeżeli….. 
 
Radny Paweł Kalinowski: 
Jest przewodniczącym Komisji Budżetowej.  
 
Radny Franciszek Szklarz: 
Ale za finanse odpowiada skarbnik. 
 
Radny Paweł Kalinowski: 
Ale oczywiście i Pani Skarbnik była na miejscu. Dziękuję.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Panowie Radni, jeżeli Pan Przewodniczący Komisji Budżetowej chce odpowiedzieć, proszę bardzo, 
niech odpowiada, jeśli nie chce nikt go, do tego nie zmusi. 
 
Radny Stanisław Olechowski: 
Jak najbardziej Panie Przewodniczący, Pani Wójt, Wysoka Rado. Najbardziej odpowiem, bo dlatego, że 
to jest w kompetencji, było Komisji Budżetu i Finansów gminy, której jestem przewodniczącym i nigdy 
się nie odżegnuje od żadnych odpowiedzi i trudnych odpowiedzi czy łatwych odpowiedzi. Również w 
tej kwestii się wypowiem. Proszę Państwa, a więc tak. Troszkę do historii. Tutaj jak Pan Radny Tomasz 
Herbut wspomniał, że wcześniej były te wyliczenia i na tej bazie tej tamtych wyliczeń właśnie tak dalej 
postępujemy tak dalej postępujemy, to znaczy tak była określona tam kwota mieszkańców. Jaka duża 
deklaracja, bo trudno powiedzieć, jaka jest zamieszkała, bo pewnie zamieszka jest troszeczkę więcej 
nie ukrywam, że tam na komisji również padły pewne, pewne takie wynikające problemy z tytułu 
odbioru odpadów od mieszkańców, nie ukrywam. No i tam odnośnie, bo jak rozmawiałem z innymi 
wójtami przed tą komisją, bo się przygotowałem do tej komisji bardzo pieczołowicie, rozmawiając z 
innymi wójtami, to oni tą kwotę ustalają na podstawie urodzeń dzieci. Co się okazuje, że u nas Pani 
Skarbnik potwierdziła, że również tak było, ustalone na podstawie rodzenia dzieci. I takim czynnikiem, 
który pomógł nam ustalić kwotę mieszkańców to były również czynnik węgla tego słynnego węgla, 
który został dla mieszkańców zabezpieczony. To były tak główne te 2 czynniki. Nie ukrywam, że tam 
jest jeden taki jeszcze czynnik, który pewnie przy następnym tym i to był wniosek komisji. Pewnie przy 
następnym wyborze odbiorcy będzie musiał być ujęty Pani Wójt to pewnie będzie ten czynnik, który 
mówi o tym, bo jest to również zapisane w uchwale, że ci co nie segregują odpadów, jakiś taki 
szczegółowy i nie segregują odpadów to płacą stawkę podwójną. Mamy to zapisane uchwałę w tej 
uchwale i poprzedni również w tej uchwale było zapisane tylko że proszę Państwa, tego nikt nie 
weryfikuje. Ale jeżeli zapiszemy w następnym przetargu zapiszemy i tą firmę, która wygra przetarg, 
będzie również zobowiązana do tego, żeby to zweryfikować, to będziemy mieli wtedy tą dodatkową 
informację. Dodatkowy dostęp do tej do tej wiedzy. A teraz tak. Szanowni Państwo, ta kwota, która 
została ustalona mieszkańców to ona dalej bierze udział Panie Radny ona dalej bierze udział w tym 
procederze, bo według tej kwoty ustaliliśmy tą kwotę 24 listopada 2019 roku. Bardzo, bardzo temu, 
dawno. Jeszcze nie było wtedy pandemii nie było wojny na Ukrainie nie było wielu, wielu rzeczy, nie 
było takiej potężnej inflacji, jaka jest obecnie. I o ile w 2020 roku z budżetu gminy nie dopłaciliśmy 
złotówki, bo były wtedy wyliczenia według, według tego cośmy wyliczyli właśnie na komisji, nie 
ukrywam. Wtedy myśmy tam mocno pracowali nad tym wszystkim. Wyliczyliśmy tą kwotę i ta kwota 
ona spełniała te wymogi przetargowe 20 roku spełniała. Natomiast w 21 roku Szanowni Państwo w  
21 roku dopłaciliśmy do z budżetu gminy, dopłaciliśmy 134 000,00 obecnie jest dopłacamy 174 000,00 
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ale znając informację, która do nas dociera od firm, które odbierają te odpady, no nie jest to za 
wesoło. Mimo że dopłacamy, to nie jest to za wesoło i następny przetarg będzie dużo większy i to jest 
kwota, którą tutaj w tej chwili myśmy zaplanowali, to jest kwota szacunkowa. I o tym cośmy mówili i 
tutaj mi się podobało wystąpienie jednego pana radnego, który w tej kwestii również się wypowiedział 
na komisji oczywiście, że mówiąc o tym, że tą stawkę żeśmy określili o 6 zł, tylko więcej od osoby, od 
osoby określimy o 6 zł więcej, to do brakującej kwoty po przetargu jakie wynikną to prosiłem wtedy 
również komisje budżetu i panią skarbnik, że wtedy zabezpieczymy te brakujące kwoty, zabezpieczymy 
z budżetu gminy. I dalej to podtrzymuje. Pani Wójt, czy to będzie się Pani podobać czy nie, to 
będziemy musieli zabezpieczyć z budżetu gminy, jeżeli będzie ta kwota brakująca. I warunek był taki 
,bo to jest o tej kwocie brakującej. Bo teraz tak moglibyśmy przyjąć proszę Państwa, tak, że poczekamy 
na przetarg, tylko że przetarg się odbędzie do budżetu, musimy wpisać kwotę i my nie mamy tej kwoty 
musimy przetarg unieważnić. Unieważnimy przetarg, następny przetarg w nowym roku kwota wyższa i 
cały czas tak będziemy tą kwotę gonić. Cały czas byliśmy gonić, a więc żeby tego nie robić to 
zabezpieczamy tą kwotę poprzez deklarację które złożą, którym właśnie to gmina myślę do na 
podstawie tej uchwały, zabezpieczmy tą kwotę, i zabezpieczamy również się w tym względzie, że 
brakującą kwotę dołożymy z budżetu. Jeżeli by była kwota dużo, dużo wyższa, a my byśmy nie podjęli, 
to tak. Raz że przetarg nam ucieka i on postępuje, to jest raz a 2, a co będzie proszę Państwa, jeżeli 
wyjdzie po przetargu, że trzeba, że koszt, najtańsza oferta, która będzie oscylowała w granicach 35 na 
przykład złotych czy 40 zł na mieszkańca. Co wtedy? No chcieliście, proszę Państwa, chcieliście radni, 
mieszkańcy i chcieli, żeby to było po przetargu. To proszę bardzo, macie po przetargu i płaćcie po 40 zł 
czy po 35. A ja powiem Państwu, że razem z nami, razem z nami i faktycznie Pani Skarbnik miała wtedy 
rację, ja mówiłem, że to było od, ja nie będę, nie wymienię gminy tylko powiem, że jedna z gmin. Ja 
mówiłem, że to było od 20 roku, od kiedy nas ta uchwała obowiązuje, i którą obowiązuje nas ta 
stawka, że jedna gmina również od 1 stycznia tą stawkę utrzymuje, na, tak samo jak my przez 3 lata, że 
to było od 1 stycznia. To było 1 lutego, bo sprawdziłem jeszcze raz. Sprawdziłem jeszcze raz było to od 
1 lutego, a więc tutaj o ten miesiąc Pani Skarbnik miała rację. Ale, ta gmina tą stawkę w 2020 roku 
określiła na wysokości 30 zł od mieszkańca i 29. A my dzisiaj mówimy o 29 zł. A więc proszę Państwa, 
co do 29 zł mówimy teraz o tym i 28 jeżeli ktoś ma kompostownik. I to, to wynika z tego, to już jak już 
będę zakończał. Ale proszę Państwa, bo, bo tam różnie wpisy tam ktoś tam wpisuje i tak dalej. Jeżeli 
Ktoś mi chce zarzucić, proszę Państwa, że ja nie działam na rzecz mieszkańców no to jest to jest w 
błędzie. Po prostu jest w ogromnym błędzie. Nigdy nie było tak że nie działam na rzecz mieszkańców i 
będę działał na rzecz mieszkańców. Nie możemy więcej dokładać z budżetu gminy, aczkolwiek nie jest 
powiedziane, że nie dołożymy tam 100 000 czy 150 i nie będę mówił, bo troszeczkę może za dużo 
mówię, bo inni również słuchają tej mojej wypowiedzi i pewnie wszystko sobie szybko policzą. Nie 
wiem czy ta moja wypowiedź dzisiaj to broni tej uchwały, a nie spowoduje to, że po przetargu będzie 
ta cena o 50 czy o 100 000 wyższa, nie. Ale ja już kończę na tą swoją wypowiedź, dlatego jest to ta 
kwota jest naprawdę wyliczona. Wyliczona a brakującą kwotę zabezpieczymy z budżetu gminy. 
Dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Pan Radny Franciszek Szklarz.  
 
Radny Franciszek Szklarz: 
Panie Przewodniczący, pięknie Pan powiedział tylko z tego wynika, że my musimy podnieść, bo tak 
jakby się zwiększyła większa ilość odpadów. Wydaje mi się, że jak mamy kryzys i tak dalej wszyscy 
mówią o, tym kryzysie i tak jak Pan wcześniej wspomniał, nie wydaje mi się, że my oddajemy po 2 
pojemniki odpadów. Tylko te pojemniki są bardziej puste, a płacimy, jak mówiłem na komisji budżetu, 
że są lżejsze. Żeby jednak kontrolować, ile my tego oddajemy. Ja już nie będę mówił dlaczego nie 
kontrolujemy, bo się pogodziłem z myślą, że już nie będzie tego ważenia, ale nie zwiększa się nam ilość 
odpadów, a zwiększa się nam cena. Ja chciałem podwyżkę, ale nie od razu 20 ponad procent. I dlatego 
się nie zgadzam z tą Pana opinią. Dziękuję. 
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Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Dziękuję bardzo. Ja jeszcze tylko się no chcę dopytać, bo nie jestem członkiem, ale byłem na komisji 
budżetu. Ile czasu i jaki okres ta powiedzmy będzie obowiązywać nas. No bardzo proszę.  
 
Radny Stanisław Olechowski: 
Pani chce odpowiedzieć?  
 
Wójt Karolina Bardowska: 
Nie, no proszę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Tak, bo to może być taka sytuacja, że za rok czasu będziemy z powrotem ten temat wałkować może za 
pół roku, dlatego się pytam, jeżeli podejmiemy taką decyzję, jaki okres będzie to obowiązywać?  
 
Radny Stanisław Olechowski: 
Panie Przewodniczący, Panie Wójt, Wysoka Rado. Proszę Państwa, przetarg będzie ogłoszony na 2 lata. 
I o stawce o której teraz rozmawiamy będzie na 2 lata. Że jesteśmy mogę powiedzieć niby do przodu. 
Dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Dziękuję bardzo. Czyli nie ma takiej, jak tu mówi niepewności, że za rok czasu firma, która wygra 
przetarg, może ten przetarg nie wiem unieważnić czy coś , i po prostu na nowo będziemy to. No Pani 
Wójt, bardzo proszę, jeżeli Pani Wójt ma. 
 
Wójt Karolina Bardowska: 
To znaczy tak, żeby nie podgrzewać atmosfery, bo to naprawdę nie jest potrzebne. W pełni... Dziękuję 
Panu Przewodniczącemu Olechowskiemu za tą wypowiedź. W pełni, w pełni się pod nią podpisuje. 
Jedna tylko uwaga i prośba do mieszkańców i o tym powiedział w swojej długiej mądrej wypowiedzi 
Pan Radny Olechowski. Opłata za śmieci, to jest nasza zbiorowa odpowiedzialność. I taka jest prawda. 
Kwota ustalana, na którą my w tej chwili uchwalamy to nie chodzi o to, czy pojemnik jest bardziej 
pełen czy bardziej pusty, wzrastają koszty przetwarzania tych odpadów, wzrastają koszty obsługi 
sortowni. Tak, to jest powiązane naprawdę z wieloma, wieloma rzeczami. I prawda jest taka, że 
najtańsze odpady to są odpady, które są posegregowane. No wiadomo, że jeżeli przyjeżdża śmieciarka 
i wrzuca śmieci zmieszane, no to my odpowiednio jesteśmy za to obciążani. Inne koszty są za plastik, 
papier czy szkło, a inne to tak w dużym skrócie to, więc to od nas zależy. Naprawdę nam się wydaje, że 
to jest takie nic, a to jest naprawdę dużo. To później przekłada się na fakturowanie gminy za odbiór i 
zagospodarowanie. I to później przekłada się na kwotę, bo te firmy wyliczają, tak. Koszty obsługi ile 
śmieci, ile ton odpadów zmieszanych czy posegregowanych musieli oddać. No nikt charytatywnie tego 
nie wywodzi. Oni też mają swoje koszty. Więc to taki mój prywatny apel i myślę, że myślę, że 
wszystkich tutaj, którzy tu siedzimy, naprawdę drodzy Państwo, dbajcie o tą segregację śmieci, to jest 
niesamowicie ważne, po to, żebyśmy nie musieli za chwilę, bo to ta cena, która, którą dzisiaj 
uchwalamy owszem, ona przez 2 lata będzie obowiązywała dla mieszkańców. Natomiast zgodnie z 
przepisami prawa firma no może po prostu te koszty zwiększać, tak. Więc a my im te koszty będą 
bardziej rosły, tym później my więcej będziemy musieli z budżetu gminy do tego dokładać, a są to 
nasze wspólne pieniądze, które można wydatkować w zupełnie inny sposób. Także tyle, tyle tytułem 
mojego takiego komentarza. Dziękuję jeszcze raz. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Dziękuję bardzo. Czy jeszcze... Pan Radny Tomasz Herbut, bardzo proszę. 
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Radny Tomasz Herbut: 
Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący za głos. Powiem od siebie, że nie sposób się nie zgodzić z tym, 
co powiedziała Pani Wójt i Pan Przewodniczący komisji budżetu, tylko niestety powiedział Pan połowę 
prawdy w sensie takim albo tak jakby jedną stronę Pan przedstawił co będzie, jak braknie tak? A co 
będzie, jak będzie za dużo? Bo też tak może być, bo tak naprawdę nie wiemy, wszyscy celujemy i o to 
mi tylko chodzi, bo ja nie jestem przeciwny, bo jeżeli trzeba będzie płacić po 34 zł, to będziemy płacić 
po 34 zł, bo jest to odpowiedzialność zbiorowa, tak jak Pani powiedziała. OK w porządku, tylko teraz 
celujemy w coś, co tak naprawdę powiedziałem trochę na czuja i nie wiemy tego szczerze 
powiedziawszy, a mówimy, że za pół roku będziemy może wracać z kolejną uchwałą, a może za 
miesiąc, a jak się okaże, że będzie za mało? No to co zrobimy? To i tak do tego wrócimy i tak do tego 
wrócimy. No Boże kochany tak że tylko to chciałem powiedzieć, także prosiłbym.... Ale ja nie mówię, 
że Pan nie mówił. Także jest tak naprawdę nie wiemy, jak będzie, o to mi tylko chodziło. Dlatego za 
mało danych jest.  
 
Radny Stanisław Olechowski: 
To jest kwota szacunkowa.  
 
Radny Tomasz Herbut: 
Tak jest oczywiście kwota szacunkowa.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Ja tylko uważam jedno to tak jak mówiłem na komisji budżetu, że no ten skok taki 
dwudziestoprocentowy no to taki trochę jest odczuwalny dla mieszkańców, to trzeba sobie szczerze 
powiedzieć. A ja rozumie doskonale, że za nikogo radny czy... nie będzie płacił za odpady komunalne. 
No każdy musi za swoje grzechy płacić. Tylko ja uważam, że znaczy ja uważam, ja uważam, że jednak to 
jest skok duży te ponad 20% czy 20%, ja uważam, że to jest duży skok. Być może, być może, bo my nie 
wiemy, co będzie za tydzień, za miesiąc, za pół roku czy za rok. No nie wiem jak to będzie, ale... 
Każdy ma prawo. Bardzo proszę Pan Radny Paweł Kalinowski. 
 
Radny Paweł Kalinowski: 
Pani Wójt, Panie Przewodniczący, Państwo Radni! Ja jestem przeciwny płaceniu o 21% więcej za 
cokolwiek, co na co dzień używamy za wodę, za prąd trzykrotnie więcej. Na przykład nie wiem jak 
Państwo płacicie, ale ja z punktu widzenia zwykłego odbiorcy domowego widzę dwukrotną różnicę w 
cenie tylko prądu. Więc patrząc w ten sposób te minimum te 20%, które jest znaczącą różnicą, bo to 
jest +-5 złotych od osoby. Jeśli ktoś ma 6 mieszkańców, to jest 30 zł miesięcznie, to jest 360 zł rocznie. 
To są to są znaczące kwoty w budżecie każdego domu, każdej rodziny. No niemniej, niemniej jednak 
odpowiadając trochę, na wątpliwości radnego Herbuta. Wszyscy wiemy, być może mieszkańcy nie 
wiedzą, ale opłata za nieczystości nie może generować przychodu dla gminy. Czyli jeśli się okaże, że 
szacunek, który został przeprowadzony teraz i daj Boże, żeby się tak zdarzyło, życzę tego Państwu 
wszystkim i sobie osobiście też, że się okaże, że jest za dużo. Wtedy tą uchwałę będziemy musieli 
zmienić i gmina będzie musiała zwrócić nadpłatę i tutaj żadnej łaski nie robi i tyle w temacie. Więc z 
mojej strony to jest tak, jakby mógł teraz zagłosować na nie udając, że nie znał konsekwencji to bym 
po prostu to zrobił. Bo nikt z nas nie chce płacić więcej i na pewno mieszkańcy i moi sąsiedzi też nie 
są zadowoleni z tego, bo już takie rozmowy zostały przeprowadzone i każdy z nas na pewno, każdy z 
Państwa tutaj ma takie samo zdanie w temacie. No niemniej jednak. Na szczęście zdarza nam się to 
rzadko. Teraz będziemy mieli 2 lata i jeśli wszystko dobrze pójdzie, to może przetrwamy przez te 2 lata 
przy tej kwocie ostatnio nam się udało przez 3, a w tym roku jeszcze jak przewodniczący zaznaczył, 
chociaż nie dokończył i tak jesteśmy do przodu. Dziękuję.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Pan Radny Franciszek Szklarz.  
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Radny Franciszek Szklarz: 
No już miałem nie zabierać głosu, ale Pan Radny Kalinowski jakby przyspieszył moją decyzję. Panie 
Radny Pan włącza prąd i Pan zużywa prąd i wie Pan ile zużył Pan prądu, prawda? A Pan oddaje odpady 
i nie wie Pan, ile oddał. Ja wierzę tej firmie, że ona robi i waży uczciwie, tylko tyle chciałem powiedzieć. 
A my nie mamy żadnej kontroli, żeby to sprawdzić czy faktycznie jest 50 t czy 80 t? Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z Państwa chce w tym temacie zająć głos, bo jeżeli nie, to 
przystępujemy do głosowania. Nie ma, dziękuję bardzo.  
Przystępujemy do głosowania nad projektem uchwały w sprawie wyboru metod ustalania odpadów, 
zagospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalania wysokości takiej opłaty oraz stawki opłat za 
pojemniki o określonej pojemności na terenie gminy Zagrodno. Bardzo proszę o oddanie głosów, 
kto jest za, kto jest przeciw lub kto się wstrzymał. 
 
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: w sprawie wyboru metody ustalenia opłat za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, ustalenia wysokości takiej opłaty oraz stawki opłaty za pojemnik o określonej 
pojemności na terenie Gminy Zagrodno, 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 27.09.2023 14:08 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Świetlica Remizy OSP w Zagrodnie 

 
Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 9 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 1 

Nieobecni: 3 Wstrzymało się: 2 

 
Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Walenty Luszniewski Wstrzymał się 27.09.2023 14:08 

2 Izabela Łakomski Nieobecny ------------ 

3 Paweł Marek Kalinowski Za 27.09.2023 14:08 

4 Tomasz Herbut Wstrzymał się 27.09.2023 14:08 

5 Paweł Keklak Za 27.09.2023 14:08 

6 Jan Kotylak Za 27.09.2023 14:08 

7 Bartosz Kunecki Za 27.09.2023 14:08 

8 Danuta Kuźniar Za 27.09.2023 14:08 

9 Jan Łuc Za 27.09.2023 14:08 

10 Stanisław Olechowski Za 27.09.2023 14:08 



30 
 

11 Halina Pawlus Za 27.09.2023 14:08 

12 Anna Senko Za 27.09.2023 14:08 

13 Ewa Sitko Nieobecny ------------ 

14 Piotr Siwak Nieobecny ------------ 

15 Franciszek Szklarz Przeciw 27.09.2023 14:08 

 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że uchwała została podjęta większością głosów za 9, przeciw 1, 
i wstrzymujących się 2. 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Uchwała Nr LXXII.438.2023 Rady Gminy Zagrodno z dnia 27 września 2023 r. w sprawie wyboru 
metody ustalenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia wysokości takiej opłaty 
oraz stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności na terenie Gminy Zagrodno 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

13) w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, sposobów jej rozliczania oraz 
sposobów kontroli w ramach środków pozyskanych z Rządowego Programu 
Odbudowy Zabytków, 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub gminnej 
ewidencji zabytków, sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli w ramach środków pozyskanych z 
Rządowego Programu Odbudowy Zabytków.  
Informuję, że Komisja Budżetu, Finansów, Infrastruktury Gminy, Planowania pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 22 września 2023 roku. 
Bardzo proszę otwieram dyskusję, czy są pytania do projektu uchwały? Dziękuję, nie widzę, zamykam 
dyskusję. Przystępujemy do głosowania. Stwierdzam na sali obrad obecność 12 radnych. Poddaję pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub gminnej 
ewidencji zabytków, sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli w ramach środków pozyskanych z 
Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 
Bardzo proszę o oddanie głosu, kto jest za, kto jest przeciw lub kto się wstrzymał. 
 
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej 
ewidencji zabytków, sposobów jej rozliczania oraz sposobów kontroli w ramach środków 
pozyskanych z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków, 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 27.09.2023 14:10 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Świetlica Remizy OSP w Zagrodnie 
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Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 12 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 0 

Nieobecni: 3 Wstrzymało się: 0 

 
Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Walenty Luszniewski Za 27.09.2023 14:11 

2 Izabela Łakomski Nieobecny ------------ 

3 Paweł Marek Kalinowski Za 27.09.2023 14:11 

4 Tomasz Herbut Za 27.09.2023 14:10 

5 Paweł Keklak Za 27.09.2023 14:10 

6 Jan Kotylak Za 27.09.2023 14:10 

7 Bartosz Kunecki Za 27.09.2023 14:10 

8 Danuta Kuźniar Za 27.09.2023 14:10 

9 Jan Łuc Za 27.09.2023 14:10 

10 Stanisław Olechowski Za 27.09.2023 14:10 

11 Halina Pawlus Za 27.09.2023 14:10 

12 Anna Senko Za 27.09.2023 14:11 

13 Ewa Sitko Nieobecny ------------ 

14 Piotr Siwak Nieobecny ------------ 

15 Franciszek Szklarz Za 27.09.2023 14:10 

 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że uchwała została podjęta na jednogłośnie 12 głosów za. 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Uchwała Nr LXXII.439.2023 Rady Gminy Zagrodno z dnia 27 września 2023 r. w sprawie zasad i trybu 
udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, sposobów jej rozliczania oraz 
sposobów kontroli w ramach środków pozyskanych z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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14. w sprawie udzielenia z budżetu Gminy Zagrodno w 2024 roku dotacji dla 
Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Matki Bożej Różańcowej w Okmianach, 

 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielania w budżetu Gminy Zagrodno w 2024 roku dotacji 
dla Parafii Rzymsko-Katolickiej pod wezwaniem Matki Bożej Różańcowej w Okmianach. 
Informuję, że Komisja Budżetu, Finansów, Infrastruktury Gminy,  Planowania pozytywnie zaopiniowała 
projekt tej uchwały na posiedzeniu w dniu 22 września 2023 roku. 
Bardzo proszę, otwieram dyskusję, czy są pytania do projektu uchwały? Jeśli nie ma, nie widzę, 
dziękuję. Zamykam dyskusję, przystępujemy do głosowania. Stwierdzam na sali obrad obecność 12 
radnych. Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielania z budżetu Gminy Zagrodno na 
2024 rok dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej pod wezwaniem Matki Bożej Różańcowej w 
Okmianach. Bardzo proszę o oddanie głosu, kto jest za, kto jest przeciw lub kto się wstrzymał. 
 
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: w sprawie udzielenia z budżetu Gminy Zagrodno w 2024 roku dotacji dla 
Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Matki Bożej Różańcowej w Okmianach, 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 27.09.2023 14:12 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Świetlica Remizy OSP w Zagrodnie 

 
Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 12 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 0 

Nieobecni: 3 Wstrzymało się: 0 

 
Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Walenty Luszniewski Za 27.09.2023 14:12 

2 Izabela Łakomski Nieobecny ------------ 

3 Paweł Marek Kalinowski Za 27.09.2023 14:12 

4 Tomasz Herbut Za 27.09.2023 14:12 

5 Paweł Keklak Za 27.09.2023 14:12 

6 Jan Kotylak Za 27.09.2023 14:12 

7 Bartosz Kunecki Za 27.09.2023 14:12 

8 Danuta Kuźniar Za 27.09.2023 14:12 

9 Jan Łuc Za 27.09.2023 14:12 

10 Stanisław Olechowski Za 27.09.2023 14:12 
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11 Halina Pawlus Za 27.09.2023 14:12 

12 Anna Senko Za 27.09.2023 14:12 

13 Ewa Sitko Nieobecny ------------ 

14 Piotr Siwak Nieobecny ------------ 

15 Franciszek Szklarz Za 27.09.2023 14:12 

 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosów za. 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Uchwała Nr LXXII.440.2023 Rady Gminy Zagrodno z dnia 27 września 2023 r. w sprawie udzielenia 
z budżetu Gminy Zagrodno w 2024 roku dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Matki Bożej 
Różańcowej w Okmianach 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

15) w sprawie udzielenia z budżetu Gminy Zagrodno w 2024 roku dotacji dla 
Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Matki Bożej Częstochowskiej w miejscowości 
Modlikowice, 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielania z budżetu Gminy Zagrodno 2024 roku dotacji dla 
Parafii Rzymsko-Katolickiej pod wezwaniem Matki Bożej Częstochowskiej w miejscowości 
Modlikowice.  
Informuję, że Komisja Budżetu, finansów, Infrastruktury Gminy, Planowania pozytywnie zaopiniowała 
projekt tej uchwały na posiedzeniu w dniu 22 września 2023 roku. Bardzo proszę. Otwieram dyskusję, 
czy są jakieś pytania uwagi do projektu uchwały? Jeśli nie ma, dziękuję, zamykam dyskusję, 
przystępujemy do głosowania. Stwierdzam na sali obrad obecność 12 radnych. Poddaję pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielania z budżetu Gminy Zagrodno 2024 roku dotacji dla 
Parafii Rzymsko-Katolickiej pod wezwaniem Matki Bożej Częstochowskiej w miejscowości 
Modlikowice. Bardzo proszę o oddanie głosu, kto jest za, kto jest przeciw lub kto się wstrzymał. 
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: w sprawie udzielenia z budżetu Gminy Zagrodno w 2024 roku dotacji dla 
Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Matki Bożej Częstochowskiej w miejscowości Modlikowice, 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 27.09.2023 14:13 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Świetlica Remizy OSP w Zagrodnie 

 
Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 12 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 0 

Nieobecni: 3 Wstrzymało się: 0 
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Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Walenty Luszniewski Za 27.09.2023 14:14 

2 Izabela Łakomski Nieobecny ------------ 

3 Paweł Marek Kalinowski Za 27.09.2023 14:14 

4 Tomasz Herbut Za 27.09.2023 14:13 

5 Paweł Keklak Za 27.09.2023 14:13 

6 Jan Kotylak Za 27.09.2023 14:13 

7 Bartosz Kunecki Za 27.09.2023 14:13 

8 Danuta Kuźniar Za 27.09.2023 14:13 

9 Jan Łuc Za 27.09.2023 14:13 

10 Stanisław Olechowski Za 27.09.2023 14:13 

11 Halina Pawlus Za 27.09.2023 14:13 

12 Anna Senko Za 27.09.2023 14:13 

13 Ewa Sitko Nieobecny ------------ 

14 Piotr Siwak Nieobecny ------------ 

15 Franciszek Szklarz Za 27.09.2023 14:14 

 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosów za. 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Uchwała Nr LXXII.441.2023 Rady Gminy Zagrodno z dnia 27 września 2023 r. w sprawie udzielenia z 
budżetu Gminy Zagrodno w 2024 roku dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Matki Bożej 
Częstochowskiej w miejscowości Modlikowice 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

16) w sprawie udzielenia z budżetu Gminy Zagrodno w 2024 roku dotacji dla 
Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Najświętszego Serca Pana Jezusa w 
miejscowości Olszanica, 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia, udzielania z budżetu Gminy Zagrodno 2024 
roku dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej pod wezwaniem Najświętszego Serca Pana Jezusa w 
miejscowości Olszanica.  
Informuję, że Komisja Budżetu, Finansów, Infrastruktury, Gminy, Planowania pozytywnie zaopiniowała 
projekt tej uchwały na posiedzeniu w dniu 22 września 2023 roku. Bardzo proszę, otwieram dyskusję, 
czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę, dziękuję, zamykam dyskusję. Przystępujemy do 
głosowania. Stwierdzam na sali obrad obecność 12 radnych. Poddaję pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie udzielania z budżetu Gminy Zagrodno w 2024 roku dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej 
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pod wezwaniem Najświętszego Serca Pana Jezusa w miejscowości Olszanica. Bardzo proszę o oddanie 
głosu, kto jest za, kto jest przeciw lub kto się wstrzymał? 
 
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: w sprawie udzielenia z budżetu Gminy Zagrodno w 2024 roku dotacji dla 
Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Najświętszego Serca Pana Jezusa w miejscowości Olszanica, 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 27.09.2023 14:15 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Świetlica Remizy OSP w Zagrodnie 

 
Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 12 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 0 

Nieobecni: 3 Wstrzymało się: 0 

 
Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Walenty Luszniewski Za 27.09.2023 14:15 

2 Izabela Łakomski Nieobecny ------------ 

3 Paweł Marek Kalinowski Za 27.09.2023 14:15 

4 Tomasz Herbut Za 27.09.2023 14:15 

5 Paweł Keklak Za 27.09.2023 14:15 

6 Jan Kotylak Za 27.09.2023 14:15 

7 Bartosz Kunecki Za 27.09.2023 14:15 

8 Danuta Kuźniar Za 27.09.2023 14:15 

9 Jan Łuc Za 27.09.2023 14:15 

10 Stanisław Olechowski Za 27.09.2023 14:15 

11 Halina Pawlus Za 27.09.2023 14:15 

12 Anna Senko Za 27.09.2023 14:15 

13 Ewa Sitko Nieobecny ------------ 

14 Piotr Siwak Nieobecny ------------ 

15 Franciszek Szklarz Za 27.09.2023 14:15 

 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie, 12 głosów za. 
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-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Uchwała Nr LXXII.442.2023 Rady Gminy Zagrodno z dnia 27 września 2023 r. w sprawie udzielenia z 
budżetu Gminy Zagrodno w 2024 roku dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Najświętszego Serca 
Pana Jezusa w miejscowości Olszanica 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

17) w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w latach 2024-2025, 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w latach 2024-
2025.  
Informuję, że Komisja Budżetu, Finansów, Infrastruktury, Gminy, Planowania pozytywnie zaopiniowała 
projekt tej uchwały na posiedzeniu w dniu 22 września 2023. Bardzo proszę, otwieram dyskusję, czy są 
pytania do projektu uchwały? Bardzo proszę Pan Radny Tomasz Herbut.  
 
Radny Tomasz Herbut: 
Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący. Taka podobna sytuacja jak przy poprzedniej uchwale, w której 
zabierałem głos. Kredyt bierzemy na 8 ponad 8,5 miliona. Będziemy spłacać do 2049 roku i tak 
naprawdę bierzemy go po to, żeby sfinalizować niecałą 1/10 przedsięwzięcia wielkiego, które 
nazywamy kanalizacją. Na zadanie  przeze mnie pytanie na komisji Pani Skarbnik, jak to się będzie 
miało do ogólnego zadłużenia naszej gminy i dalszych możliwości kredytowania tego przedsięwzięcia? 
Bo jak zrobimy 10% to te 90 też kiedyś chcemy zrobić. I to nie za 20, 30, tylko szybciej. No to Pani 
Skarbnik, tak... odpowiedź, ja odebrałem bardzo negatywną. Więc, podobnie jak podobnie jest w tym 
wcześniejszej sytuacji tutaj też, podobnie nie zagłosuje za. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Bardzo dziękuję, tylko mam prośbę do Państwa Radnych. Proszę nie ukierunkowywać jak według 
głosowań. To czy Pan zagłosuje za czy nie, to proszę nie ukierunkowywać, bo to źle wpływa. Bardzo 
proszę Pan. 
 
Radny Paweł Kalinowski: 
Pani Wójt, Panie i Panowie Radni! I ja mam, miałem wątpliwości odnośnie tego sformułowania 
właściwie kredyt długoterminowy i też to był jeden z punktów takich, którym poświęciliśmy na komisji 
budżetowej sporo czasu i chciałbym tutaj zaznaczyć, że informacje, które zostały tam przedstawione i, 
i szacowania, to moje, moje wątpliwości są tożsame z wątpliwościami radnego Herbuta odnośnie tego, 
że koszt całej instalacji kanalizacyjnej, czyli nie tylko samej oczyszczalni, ale infrastruktury i 
skanalizowania reszty gminy. To są ogromne pieniądze i też wątpliwości budzi, że, że będziemy teraz 
starali się o tak stosunkowo mały kredyt w stosunku do realiów kosztów ewentualnego wykonania. 
Niemniej jednak po rozmowach, wyjaśnieniach i sposobie działania nie jest jeszcze zamknięty temat 
tego, jaka forma zadłużenia będzie wchodziła w grę. I to jest tylko i tak też do tego podchodzę, krok, 
który pozwoli nam pójść do przodu i docelowo wybudować całą oczyszczalnię z infrastrukturą, czyli z 
kanalizacją w poszczególnych miejscowościach. Stąd też no warto wspomnieć o tych, o tych 
wątpliwościach i o tym, że, to nie jest złoty środek i nie do końca jest taki jakbym chciał, ale w danym 
etapie na tym etapie, na którym jesteśmy, jest nieodzowny no i musi się pojawić. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Dziękuję, dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych w tym temacie. Tylko tak tutaj ja 
powiem tak, no co do tej formy? Długoterminowe 24-25 to jest rok czasu jeżeli to dobrze. 2024, 
2020......  
 
Radny Paweł Kalinowski: 
Kredyt bierzmy na 25 lat. W latach 2024-2025. W 24 lub 25 jeżeli braknie środków. 
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Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
A no to teraz już rozumiem. Rozumiem teraz, no rozumiem. Bo, nie, nie ja rozumiem, no bo tutaj jest 
takie jakby zabezpieczenie te tak dalej cały czas te działki w Łukaszowie jeżeli będzie. 
 
Radny Stanisław Olechowski: 
Na ten temat nic nie ma. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
No dlatego mówię to dla. Państwo Radni, jeżeli ktoś ma jakieś wątpliwości, proszę się pytać, bo ja tutaj 
to mam wątpliwość, bo tu było takie zabezpieczenie, jeżeli te działki w Łukaszowie pójdą i zależy, jaką 
będziemy mieli kwotę, wtedy będzie uzależniony kredyt. No a tu na dzień dzisiejszy o tym  się nic nie 
mówi, tak, żeby to nie było czasami jakieś nieszczęście. Bardzo proszę, no. 
 
Radny Stanisław Olechowski: 
Panie Przewodniczący, Pani Wójt, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Zacznę od tego. My nie stoimy 
pod ścianą, żeby było wszystko jasne. Jesteśmy na dobrej drodze, którą wybraliśmy jakiś czas temu, 
decyzją Rady Gminy, większością zresztą, decyzją Rady Gminy kiedy żeśmy opracowali i przyjęli 
uchwałę mówiącą o dzierżawie gruntów na 29 lat. To jest nasz największy atut i z niego teraz musimy 
korzystać, musimy korzystać, pełnymi garściami. O tym co Pan wspomniał, Panie Przewodniczący to 
była forma, jedna z form, które chcieliśmy zrealizować, żeby nie zaciągać kredytu. Tak. To tylko była ta 
forma. Ale skoro się nie udało, a jesteśmy na kredytach zero, zero można powiedzieć, bo tam grosze te 
230 000 to jest grosze na naszą gminę. No, jesteśmy w bardzo dobrej sytuacji, że nie mamy 
zaciągniętych kredytów i po poprzednikach, które były pozaciągane, zostało wszystko spłacone, a więc 
nie ma, można powiedzieć, nie ma nic. No, to nas uprawniało do tego, żeby zabezpieczyć tą inwestycję 
kredytem. O tym, jaka to będzie wielkość tego kredytu? Tak naprawdę zdecyduje się w sytuacji, kiedy 
będziemy dokonywać ostatnich płatności. Bo nie wiemy, jeszcze jaka sytuacja będzie, a Polskie Łady 
płyną, płyną, i może będą płynąć dalej. I będą płynąć dalej. Czy to będzie tego, to już nie powiem czy 
będzie tak, czy będzie tak, co one będą się nazywać Polski Ład czy będzie to porządek gminy czy 
świata, nie wiem jak, te pieniądze będą płynąć. Bo jak tu Pan Radny Kalinowski wspomniał, a 
powiedział wcześniej Pan Radny Tomasz Herbut, że dziesięciokrotność tej inwestycji będzie to jest 
jedna z 10 części oczyszczalnia ścieków. Może to jest i prawda, bo jak będziemy budować przez 7 czy 8 
lat, a pewnie tak będzie, to pewnie tak będzie, no nie? Ale my też nie wiemy jakie będziemy mieli 
wsparcie finansowe zewnętrzne. Bo to jest podstawa. A póki co zabezpieczamy z dzierżawy spłatę tego 
kredytu, nic się nie dzieje. Naprawdę jest dobrze. To, że chcemy mieć oczyszczanie ścieków i ona za 
chwilę będzie budowana, bo jest umowa zawarta jeżeli tą uchwałę podejmiemy, a więc nie będą to 
środki już wirtualne tylko będą pamiętacie co zawsze mówiłem o wirtualnych środkach. Pamiętacie 
pewnie, nie? Jak mówiłem o wirtualnych pieniądzach nie? No nie będą to środki wirtualne, tylko będą 
żywe, którym w każdym momencie, jeżeli potrzeba płatności, to będzie można sięgnąć po nie jeżeli nie 
będziemy na te płatności, jeżeli nie będziemy mieli środków własnych. Nie, nie wzięliśmy jeszcze ani 
jednej złotówki. I przypuszczam, że w przyszłym roku to jest 17 miesięcy, żeby to nie skłamać, 
przypuszczam, że w przyszłym roku, jak pod koniec roku weźmiemy jakieś, pod koniec roku, przyszłego 
roku, jak weźmiemy jakieś pieniądze z kredytu z tej puli całej to pewnie będzie tak, a może nawet nie 
będziemy w przyszłym roku. Tak to wygląda.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Panie Radny ja nie bez powodu się pytałem Panią Wójt, ile hektarów jest wydzierżawionych, no około 
50 ha, czyli ten czynsz dzierżawny będzie wpływał było do urzędu gminy, dlatego się pytałem.  
 
 
Radny Stanisław Olechowski: 
Tak. Tak, Panie Przewodniczący słusznie Pan zauważył. Ale jak Pani o tym Pani Wójt nie wspomina o 
tym aczkolwiek w sprawozdaniu jest to, że 3 będzie kolejny przetarg. I o tym, żeśmy mówili również na 
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komisji budżetu i teraz Pani Wójt również powiedziała o tym, że będą następne przetargi, następne i 
te, które dzisiaj wróciliśmy ze sprzedaży szybko również trzeba będzie zostawić pod fotowoltaikę pod 
dzierżawę. To są te pieniądze. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Zgadza się i żebyśmy się dobrze zrozumieli. Ja nie jestem przeciwny budowie oczyszczalni ścieków i 
skanalizowania gminy Zagrodno nawet jak to powiem, dwoma rękoma podniosę, żeby to robić, bo 
czasami może nie wiadomo, jak to kiedyś się potoczą przepisy czy zarządzenia, że może kary będą 
większe płacić gmina Zagrodno jak spłata kredytu. Także tutaj ja jestem za tym, żeby to jak najbardziej 
dalej pchać temat budowa, ale żebyśmy wiedzieli, że bierzemy kredyt, ale będziemy mieli 
stuprocentowe zabezpieczenie, czyli pokrycia tych kosztów w ten sposób. 
Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych ma jakieś? Czy Pani Wójt coś chce w tym temacie?  
 
Wójt Karolina Bardowska: 
Nie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych w tym temacie? Jeżeli nie, to dziękuję bardzo zamykam dyskusję 
i  przystępujemy do głosowania. Stwierdzam na sali obecność 12 radych. Poddaję pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w latach 2024-2025.  
Bardzo proszę o oddanie głosu, kto jest za, kto jest przeciw lub kto się wstrzymał. 
 
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w latach 2024-2025, 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 27.09.2023 14:26 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Świetlica Remizy OSP w Zagrodnie 

 
Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 10 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 1 

Nieobecni: 3 Wstrzymało się: 1 

 
Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Walenty Luszniewski Za 27.09.2023 14:27 

2 Izabela Łakomski Nieobecny ------------ 

3 Paweł Marek Kalinowski Za 27.09.2023 14:27 

4 Tomasz Herbut Przeciw 27.09.2023 14:26 

5 Paweł Keklak Za 27.09.2023 14:26 

6 Jan Kotylak Za 27.09.2023 14:26 

7 Bartosz Kunecki Za 27.09.2023 14:26 
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8 Danuta Kuźniar Za 27.09.2023 14:26 

9 Jan Łuc Za 27.09.2023 14:26 

10 Stanisław Olechowski Za 27.09.2023 14:26 

11 Halina Pawlus Za 27.09.2023 14:26 

12 Anna Senko Za 27.09.2023 14:26 

13 Ewa Sitko Nieobecny ------------ 

14 Piotr Siwak Nieobecny ------------ 

15 Franciszek Szklarz Wstrzymał się 27.09.2023 14:27 

 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Projekt uchwały został podjęty większością głosów. Stwierdzam, że uchwała została podjęta 
większością głosów 10 za, przeciw 1, wstrzymujący się 1. 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Uchwała Nr LXXII.443.2023 Rady Gminy Zagrodno z dnia 27 września 2023 r. w sprawie zaciągnięcia 
kredytu długoterminowego w latach 2024-2025 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

18) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zagrodno, 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zmiany o Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy. 
Zagrodno. 
Informuję, że Komisja Budżetu, Finansów, Infrastruktury, Gminy, Planowania pozytywnie zaopiniowała 
projekt tej uchwały na posiedzeniu w dniu 22 września. 2023.  
Bardzo proszę, otwieram dyskusję, czy są do pytania, uwagi do tego projektu uchwały? Jeśli nie ma, 
dziękuję, zamykam dyskusję. Przystępujemy do głosowania. Stwierdzam na sali obrad obecność 12 
radnych poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Zagrodno.  
Bardzo proszę o oddanie głosu, kto jest za, kto jest przeciw lub kto się wstrzymał. 
 
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zagrodno, 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 27.09.2023 14:28 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Świetlica Remizy OSP w Zagrodnie 

 
Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 11 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 0 

Nieobecni: 3 Wstrzymało się: 1 
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Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Walenty Luszniewski Za 27.09.2023 14:28 

2 Izabela Łakomski Nieobecny ------------ 

3 Paweł Marek Kalinowski Za 27.09.2023 14:28 

4 Tomasz Herbut Za 27.09.2023 14:28 

5 Paweł Keklak Za 27.09.2023 14:28 

6 Jan Kotylak Za 27.09.2023 14:28 

7 Bartosz Kunecki Za 27.09.2023 14:28 

8 Danuta Kuźniar Za 27.09.2023 14:28 

9 Jan Łuc Za 27.09.2023 14:28 

10 Stanisław Olechowski Za 27.09.2023 14:28 

11 Halina Pawlus Za 27.09.2023 14:28 

12 Anna Senko Za 27.09.2023 14:28 

13 Ewa Sitko Nieobecny ------------ 

14 Piotr Siwak Nieobecny ------------ 

15 Franciszek Szklarz Wstrzymał się 27.09.2023 14:28 

 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Stwierdzam, że uchwała została podjęta większością głosów 11 głosów za, przy 1 głosie 
wstrzymującym się. 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Uchwała Nr LXXII.444.2023 Rady Gminy Zagrodno z dnia 27 września 2023 r. w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zagrodno  
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

19) w sprawie zmiany budżetu Gminy Zagrodno na 2023 rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Zagrodno na rok 2023 i informuję, 
że Komisja Budżetu, Finansów, Infrastruktury Gminy, Planowania pozytywnie zaopiniowała projekt tej 
uchwały na posiedzeniu w dniu 22 września 2023. Bardzo proszę, otwieram dyskusję czy są pytania, 
jakieś uwagi do wyżej wymienionego projektu uchwały? 
Jeśli nie ma, dziękuję, zamykam dyskusję. Przystępujemy do głosowania. Stwierdzam na sali obrad 
obecność 12 radnych. Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy 
Zagrodno na 2023. Bardzo proszę o oddanie głosu, kto jest za, kto jest przeciw lub kto się wstrzymał. 
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Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: w sprawie zmiany budżetu Gminy Zagrodno na 2023 rok. 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 27.09.2023 14:29 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Świetlica Remizy OSP w Zagrodnie 

 
Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 11 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 0 

Nieobecni: 3 Wstrzymało się: 1 

 
Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Walenty Luszniewski Za 27.09.2023 14:29 

2 Izabela Łakomski Nieobecny ------------ 

3 Paweł Marek Kalinowski Za 27.09.2023 14:29 

4 Tomasz Herbut Za 27.09.2023 14:29 

5 Paweł Keklak Za 27.09.2023 14:29 

6 Jan Kotylak Za 27.09.2023 14:29 

7 Bartosz Kunecki Za 27.09.2023 14:29 

8 Danuta Kuźniar Za 27.09.2023 14:29 

9 Jan Łuc Za 27.09.2023 14:29 

10 Stanisław Olechowski Za 27.09.2023 14:29 

11 Halina Pawlus Za 27.09.2023 14:29 

12 Anna Senko Za 27.09.2023 14:29 

13 Ewa Sitko Nieobecny ------------ 

14 Piotr Siwak Nieobecny ------------ 

15 Franciszek Szklarz Wstrzymał się 27.09.2023 14:29 

 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Stwierdzam, że uchwała została podjęta większością głosów. Za 11 przy wstrzymującym się 1. 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Uchwała Nr LXXII.445.2023 Rady Gminy Zagrodno z dnia 27 września 2023 r. w sprawie zmiany 
budżetu Gminy Zagrodno na 2023 rok. 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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6. Przyjęcie protokołu z LXX i LXXI sesji Rady Gminy 
Zagrodno. 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Przyjęcie protokołu z LXX i LXXI sesji Rady Gminy 
Zagrodno. Protokół z LXX i LXXI sesji Gminy Zagrodno został wyłożony radnym do wglądu przed 
obradami sesji. Czy są poprawki uzupełnienia, jakieś uwagi do tych protokołów? Jeśli nie ma, dziękuję. 
Zarządzam głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z 70 sesji Rady Gminy Zagrodno. Bardzo proszę o 
oddanie głosu kto jest za, kto jest przeciw lub kto się wstrzymał? 
 
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: Przyjęcie protokołu z LXX sesji Rady Gminy Zagrodno 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 27.09.2023 14:30 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Świetlica Remizy OSP w Zagrodnie 

 
Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 12 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 0 

Nieobecni: 3 Wstrzymało się: 0 

 
Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Walenty Luszniewski Za 27.09.2023 14:30 

2 Izabela Łakomski Nieobecny ------------ 

3 Paweł Marek Kalinowski Za 27.09.2023 14:30 

4 Tomasz Herbut Za 27.09.2023 14:30 

5 Paweł Keklak Za 27.09.2023 14:30 

6 Jan Kotylak Za 27.09.2023 14:30 

7 Bartosz Kunecki Za 27.09.2023 14:30 

8 Danuta Kuźniar Za 27.09.2023 14:30 

9 Jan Łuc Za 27.09.2023 14:30 

10 Stanisław Olechowski Za 27.09.2023 14:30 

11 Halina Pawlus Za 27.09.2023 14:30 

12 Anna Senko Za 27.09.2023 14:30 

13 Ewa Sitko Nieobecny ------------ 
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14 Piotr Siwak Nieobecny ------------ 

15 Franciszek Szklarz Za 27.09.2023 14:30 

 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Stwierdzam, że protokół z LXX sesji Rady Gminy Zagrodno został przyjęty jednogłośnie. 
A teraz przechodzimy do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu z LXXI sesji Rady Gminy Zagrodno. 
Bardzo proszę o oddanie głosu, kto jest za, kto jest przeciw lub kto się wstrzymał. 
 
Głosowanie w sprawie: Przyjęcie protokołu z LXXI sesji Rady Gminy Zagrodno. 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 27.09.2023 14:31 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Świetlica Remizy OSP w Zagrodnie 

 
Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 12 

Zagłosowało: 12 Przeciw: 0 

Nieobecni: 3 Wstrzymało się: 0 

 
Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Walenty Luszniewski Za 27.09.2023 14:31 

2 Izabela Łakomski Nieobecny ------------ 

3 Paweł Marek Kalinowski Za 27.09.2023 14:31 

4 Tomasz Herbut Za 27.09.2023 14:31 

5 Paweł Keklak Za 27.09.2023 14:31 

6 Jan Kotylak Za 27.09.2023 14:31 

7 Bartosz Kunecki Za 27.09.2023 14:31 

8 Danuta Kuźniar Za 27.09.2023 14:31 

9 Jan Łuc Za 27.09.2023 14:31 

10 Stanisław Olechowski Za 27.09.2023 14:31 

11 Halina Pawlus Za 27.09.2023 14:31 

12 Anna Senko Za 27.09.2023 14:31 

13 Ewa Sitko Nieobecny ------------ 

14 Piotr Siwak Nieobecny ------------ 

15 Franciszek Szklarz Za 27.09.2023 14:31 
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Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Stwierdzam, że protokół z LXXI sesji Gminy Zagrodno został przyjęty jednogłośnie. 
 
 

7. Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Bardzo proszę radnych, a następnie sołtysów o zgłaszanie spraw różnych. Państwo Radni? Państwo 
Sołtysi? A jest dobrze. Pani Radna Halina Pawlus, bardzo proszę.  
 
Radna Halina Pawlus: 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Pani Wójt. Ja chciałam poruszyć, co było za przyczyna, że nasza 
parafia z Zagrodna nie jest też ujęta w tym. Czy trzeba było Pani Wójt jakieś pismo, czy jest złożenie 
jakiegoś, żeby dotację jakąś o parafii o złożenie do budżetu gminy na 2024? Przecież nasza parafia też 
potrzebuję, bo to o zabytkach tak. Jest? 
 
Wójt Karolina Bardowska: 
Może ja powiem, bo tu jak Państwo mówicie, to nie słychać. Były 2 nabory. W pierwszym naborze 
wniosek parafii w Zagrodnie został odrzucony. Złożyliśmy go ponownie w 2 naborze i wczoraj było 
rozstrzygnięcie i został przyjęty. Także został przyjęty w 2 naborze. 
 
Radna Halina Pawlus: 
To dziękuję bardzo, bardzo dziękuję.  
 
Wójt Karolina Bardowska: 
Także, no cieszymy się, bo w tym momencie wszystkie kościoły, które ubiegały się o dofinansowanie, 
to dofinansowanie dostały. Natomiast tutaj nie widzi Pani pewnie chodzi o uchwałę tak, no to w 
związku z tym, że ta informacja wpłynęła wczoraj, no to będzie ta uchwała przygotowana na kolejną 
sesję. 
 
Radna Halina Pawlus: 
Dziękuję bardzo Pani Wójt. Dziękuję. I jeszcze jedna sprawa. Naszej po prostu tej altanki i tego grilla 
tam, bo okradli nas z grilla. Nic nie mamy, rusztów niczego. Śmietnik sobie zrobili, ponapisywane jest. 
Ja mam w telefonie  już nie wiem co zrobić, a to co przyczynę? Po prostu tragedia. Ja to zgłosiłam na 
policję. Ten pan już wie, także zobaczyć, no po prostu nic się nie opłaci. Widzę, że to takie 
zainteresowanie, no tragedia. Ja mam w telefonie po narysowane, pełny śmietnik, całe przewrócone, 
butelki po tego, jak im zwróciłam uwagę, uśmiechy tego i to są takie małolaty to nie są dorosłe tam. Ja 
myślałam. Nie wiem czy kamery, no gdzie tam kamerę to też chyba zdadzą na tego. No tragedia Pani 
Wójt naprawdę jestem zrozpaczona. Nie wiem, kazałam panu policjantowi, żeby zajeżdżali. 
 
Wójt Karolina Bardowska: 
Jaki z tego morał nie robić takich rzeczy na przyszłość, bo nie dbają ludzie po prostu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Jeszcze raz się zapytam, Państwo Radni, Państwo Sołtysi sprawy i różne? Chcę państwa poinformować, 
że na listę publiczności wpisał się Pan Bogusław Kamiński przed sesją, ale zrezygnował. To rezygnuje 
Pan czy będzie? 
Pan Bogusław Kamiński: 
W pewnym sensie zostały moje wątpliwości wyjaśnione. Pan Przewodniczący Komisji Budżetu wyjaśnił. 
 
Wójt Karolina Bardowska: 
To jeszcze Pan zanim Pan zamknie sesję, ja bym chciała parę słów. Tak zupełnie króciutko, ponieważ 
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dużo osób w ostatnim czasie pisze do mnie w wiadomościach prywatnych czy w mailach, bo oczywiście 
ten temat oczyszczalni ścieków, budowy kanalizacji jest podgrzewany, no ludzie myślą, że no 
kanalizacja oczyszczalnia ścieków powstanie i nie wiedzą, co mają robić, czy mają budować swoje 
oczyszczalnie, jak się mają zachować. Drodzy Państwo od momentu podpisania umowy i wszczęcia 
prac do realizacji tego ogromnego zadania, o którym kiedyś mogliśmy tylko pomarzyć, jest daleka 
droga. Umowa na budowę oczyszczalni ścieków jest podpisana i termin realizacji tej umowy to jest 
koniec roku 2025. Czyli za 2 lata z małym haczykiem ta oczyszczalnia będzie już wybudowana i to nie 
będzie tak, że ona będzie tam jak atrapa i będzie stała pusta. Ponieważ mamy przydomowe 
oczyszczalnie, mamy szambo będzie można do tej oczyszczalni ścieków zrzucać ścieki i ona będzie 
pracować. Natomiast drugą rzeczą to jest budowa sieci kanalizacyjnej. Tak, to jest oczyszczalnia, to jest 
jedno, koszt ogromny zadanie ogromne, ale to powiedzmy mamy ten temat ten temat już zamknięty 
wykonawca działa i ta oczyszczalnia do końca 2025 roku powstaje. Natomiast my w tym momencie już 
pracujemy nad tym. I mamy pomysł, jak to zrobić? Jak, w jakiej kolejności? Skąd pozyskać środki? Jak 
przeprowadzić tą całą skomplikowaną procedurę zaprojektowania, a później po kolei wybudowania tej 
sieci? Tak, natomiast zanim ona powstanie, to naprawdę są długie lata. Proszę się nie sugerować tym, 
że ta oczyszczalnia, jeżeli ktoś buduje swój dom czy chce wymienić stare szambo, niech to robi, bo to 
nie jest kwestia 2 lat 3 lat to mówimy o rzeczywiście 5, 6 czy 7 kolejnych latach zanim to powstanie i 
będzie można się do tego podłączyć. Poruszam ten temat, bo dużo takich pytań jest. No skoro będzie 
oczyszczalnia ja się buduję to co mam robić czekać na podłączenie? No nie. Coś z tymi ściekami trzeba 
robić do tego czasu, więc sugeruję wybrać najodpowiedniejsze dla siebie rozwiązanie i postępować 
zgodnie z przepisami.  
 
Radny Franciszek Szklarz: 
Czyli jak będzie oczyszczalnia przydomowa, to można liczyć na dotację z budżetu gminy czy państwa, 
bo tam było chyba 5 albo 4 000. 
 
Wójt Karolina Bardowska: 
Tak. Cały czas ta uchwała obowiązuje. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
No nie będę tu optymistą, jeżeli to się uda nam przez najbliższe 10 lat, to będzie naprawdę sukces 
gminy Zagrodno. Ja mówię przez najbliższe 10 lat. Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych, Sołtysów? Nie 
ma? Dziękuję bardzo.  
 

8. Zamknięcie LXXII sesji Rady Gminy Zagrodno. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Walenty Luszniewski: 
Zamykam LXXII sesję Rady Gminy Zagrodno. 
 
 

PRZEWODNICZĄCY 
RADY GMINY ZAGRODNO 
/-/Walenty Luszniewski 

 
 
 
 
 
 
 
Protokolant:  
Kamila Szczepanowska 


